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El nou tècnic de la Unió Esportiva,
Quico Díaz, lliga set incorporacions 

per a la temporada vinent 

ESPORTS  P21

ACTUALITAT P26

La coral 
Xiribec obre 
les Nits d’Estiu

Un total de cinc menors de 12 anys passaran l’estiu a casa de famílies castellarenques

 ACTUALITAT P10

Els estudiants 
locals han tret 
un 6,15 de 
mitjana a la 
Selectivitat

Els infants sahrauís ja han arribat

Montilla inaugura El Mirador

ACTUALITAT P14

L’entrada en funcionament del Centre de Coneixement posa punt i final a cinc anys d’obres a la plaça Major

ACTUALITAT P4

 ACTUALITAT P10-11

Rebuig a la 
sentència del 
Constitucional 

 Els tres nens sahrauís, a la dreta, fan un taller amb tres petits de la vila dimarts passat. || josep GRAeLLs
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ADIPS i Suport Castellar 
reben dos pisos de lloguer 

Donar autonomia a les persones que pateixen algun 
tipus de malaltia mental. Aquest és l’objectiu del nou 
projecte pilot d’habitatges amb serveis comuns adre-
çats a aquest col·lectiu. L’empresa de la Genralitat 
ADIGSA va lliurar dimarts les claus de dos habitat-
ges públics en règim de lloguer pels usuaris de dues 
entitat castellarenques: l’Associació de Disminuïts Psí-
quics de Castellar, ADIPS, i Suport Castellar.

  Mireia Sans
Quatre malalts mentals 
de les dues entitats 
compartiran dos pisos 
de protecció oficial ubi-
cats al carrer Tarragona 
i Finlàndia

 La cuina del pis de protecció oficial en règim de lloguer destinat a ADIPS que està ubicat al carrer Tarragona. || josep GRAeLLs

Ràdio Castellar ha estrenat 
la programació d’estiu

La ràdio ha posat en marxa la progra-
mació d’estiu que s’allargarà fins el 3 
d’octubre. com a novetat, des d’avui 
i tots els divendres de de juliol estarà 

en antena un nou magazín adreçat als 
adolescents i joves. Marina catena i 
víctor cuervo conduiran La nit és nos-
tra! de 21 a 23 hores amb continguts 
humorístics, música, ús de les xarxes 
socials i tertúlies protagonitzades per 
joves castellarencs.

Tren Castellar Centre inicia 
un cicle participatiu

L’entitat tren castellar centre creu 
que ha arribat el moment de dema-
nar la máxima participació per part 
de les ciutadanes i ciutadans de 

castellar en el debat sobre el tren. 
La setmana vinent donarà informa-
ció de les diferents propostes tèc-
niques. el 13 de juliol s’organitzarà 
una xerrada-debat oberta a tothom 
on es podrà rebre informació direc-
ta de l’estat actual de la qüestió.

Aquest dos habitatges es tro-
ben dins del terme municipal de 
Castellar. D’una banda, ADIPS s’ha 
quedat amb un pis que es troba al 
carrer Tarragona número 35, és de 
dues habitacions i té una superfí-
cie de 49 metres quadrats. El pis 
de Suport Castellar està ubicat 
al carrer Finlàndia, 17-19, també 
té dues habitacions i té una su-
perfície de 55 metres quadrats. 
“Aquests pisos donaran autono-
mia a gent que ja té edat de mar-
xar de casa”, detalla Trini Pérez 
que és presidenta de Suport Caste-
llar. “Aquests habitatges són una 
espècie de pont perquè aquests 
joves puguin anar-se independit-
zant i després en puguin venir de 
nous”, apunta la vocal d’ADIPS, 
Maria Teresa Zamora.

En tots dos casos, el lloguer 
dels pisos s’ha establert per un pe-
ríode de cinc anys amb la possibi-
litat de renovació. Aquests habi-
tatges han estat preparats per tal 
que puguin ser útils per als seus 
usuaris. En el cas de les persones 
que pateixen malalties mentals, 
“necessiten estar estabilitzats, 
tenir l’imprescindible a casa 
seva i activar les relacions amb 
altres persones”, destaca Pérez. 
I, per això, diu Pérez, és important 
que els usuaris es puguin relacio-

nar amb els seus veïns amb nor-
malitat i viure en el mateix entorn 
que qualsevol altra persona. 

Per poder seguir optant a 
aquest pisos, els usuaris, en el 
cas de Suport Castellar, hauran 
de seguir prenent part de cadas-
cuna de les sessions que es fan al 
Club de Suport Castellar.  A més, 
se’ls farà un curs per tal que cone-
guin millor el funcionament d’una 
casa. “Volem que sàpiguen de tot 
una mica: fer-se el dinar, apren-
dre quatre nocions relacionades 
amb l’electricitat i relacionades 
amb la llar”, detalla la presidenta 
de Suport Castellar.  En el cas de 
les dues entitats, han hagut d’es-
collir només dues persones per tal 
que puguin anar a viure a aquests 
pisos. “Ho hem fet per necessi-
tat, ja que hem triat les perso-
nes que són més grans”, apunta 
Asumpció Gallego, vicepresidenta 
d’ADIPS. Per exemple, un d’ells és 
un noi que viu sol a Sabadell i un 
altre amb el que són molt amics. 

El projecte pilot d’habitatges 
amb serveis comuns adreçats a 
persones amb discapacitat comp-
ta amb el suport de l’Obra Social 
La Caixa que ha col·laborat amb 
un donatiu de 7.500 euros desti-
nats a la compra del mobiliari dels 
dos pisos. 
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2000
Aprovat el concurs per adjudicar la redacció del
pla especial.

2001
s’adjudica la redacció del pla especial a l’equip d’Albert 
ibáñez i Manuel Ruisánchez.

2003
es troben restes visigodes al pàrquing del pg. tolrà

2004
s’adjudica la primera fase de les obres a tiferca.

2005
comencen les obres de la plaça. 
inici de les excavacions on es localitzen les restes d’una 
vila romana i d’un poblat visigòtic.

2006
s’adjudica la segona part de les obres a una ute for-
mada per tiferca i servial.

2007
polèmica per les dimensions de l’edifici pantalla. Al se-
tembre es fa una consulta ciutadana on guanya l’opció 
de reduir l’edifici amb una participació del 6,5%.

2008
entra en funcionament el nou mercat municipal i l’apar-
cament soterrat.

2009
comencen les obres d’adequació del Mercat vell, la 
plaça Major i l’Auditori. 

2010
es reobre l’Auditori Miquel pont. s’enllesteixen les obres 
de la part antiga de la plaça, així com les d’el Mirador 
centre de coneixement, format per l’edifici de la plaça 
Major, l’Auditori i el Mercat vell.

l 2 de juliol té lloc la in-
auguració oficial d’El 
Mirador Centre de Co-
neixement, tot i que 

les obres s’allargaran una mica 
més i l’anirem obrint paulatina-
ment durant l’estiu esperant que 
amb el programa de formació sigui 
al setembre quan estarà a ple ren-
diment. Al setembre esperem tro-
bar ciutadans assistint a cursos, 
espectacles i exposicions, entitats 
fent reunions i tallers i proposant 
nous projectes per a fer en coope-
ració, emprenedors instal·lats als 
despatxos treballant i col·laborant 
amb les activitats del centre i amb 
els altres empresaris de Castellar. 
Tot el que es faci a El Mirador Cen-
tre de Coneixement estarà relaci-
onat amb la cultura, la ciència, la 
tecnologia, la innovació i sobretot 
amb la cooperació entre entitats, 
empreses i ciutadans. Ja ens estan 
arribant les primeres propostes de 
ciutadans de Castellar que volen 
compartir els seus coneixements 
amb els seus conciutadans i que 
proposen cursos, tallers i projec-
tes a realitzar en El Mirador i es-
perem que això vagi en augment 
quan el centre estigui obert del tot 
a la ciutadania.
Les activitats que es realitzaran a 
El Mirador seran variades i com 
a filosofia obertes a les propostes 
ciutadanes. Estem dissenyant un 
web per tal que els projectes no 
sols es facin en un espai real sinó 
aprofitar l’espai virtual i les xar-
xes socials al màxim per a treba-
llar junts per a posar a Castellar 
del Vallès a la xarxa com a ciutat 
innovadora i creativa i convidar als 
internautes a participar amb no-
saltres.

L’obertura d’El Mirador tanca 
5 anys d’obres a la plaça Major

El Mirador Centre de Coneixe-
ment s’inaugurarà oficialment 
aquesta tarda, a les set, amb la 
presència del president de la Ge-
neralitat, José Montilla. El Mira-
dor és un projecte de ciutat que 
ha de complir al mateix temps 
les funcions de centre cultural, 
centre de coneixement i centre 
cívic. 

El punt i final a les obres 
d’aquest espai suposa l’acaba-
ment del projecte de la plaça 
Major que es remunta a fa pràcti-
cament 10 anys. El Mirador és un 
projecte que engloba tots els es-
pais que hi ha a la mateixa plaça, 
com són l’Auditori i la Sala d’Ac-
tes. A més, en aquest punt també 
es traslladaran diferents serveis 
municipals, com el SAC, l’Ofici-
na Local de l’Habitatge, l’OMIC, 
l’Oficina de Recaptació i el Punt 
d’Informació de la vila. 

el ple || La sessió plenària de di-
marts passat va aprovar la crea-
ció del servei i de dos reglaments 
reguladors: la cessió d’espais i el 
lloguer dels despatxos del Mira-
dor i del Centre de Serveis. “Ara 
toca tancar el debat de la plaça 
i obrir-ne un altre sobre com 
podem treure el màxim profit 
d’aquest equipament”, apuntava 
el regidor de Projectes Estratè-
gics, Pepe González. El punt de-
talla la definició d’aquest espai i 
també els seus usos. 

Convergència i Unió es va 
abstenir en aquesta proposta, 
malgrat afirmar que estan con-
tents que es posi en marxa el ser-
vei i que s’acabi l’edifici. “Tenim 
discrepància en determinats 

  Mireia Sans

 Una de les sales del Mirador Centre de Coneixement amb les vistes a la carretera de Sentmenat. || josep GRAeLLs

El ple va aprovar dimarts dos reglaments reguladors d’espais i usos del nou centre de coneixement

usos, tot i que hi ha algunes 
coses que ens semblen bé”, 
apuntava la portaveu dels naci-
onalistes, Montse Gatell. 

Per l’agrupació d’electors 

Un centre obert 

E

de L’Altraveu és difícil pensar en 
El Mirador sense fer-ho en la to-
talitat del projecte. L’agrupació 
es va abstenir perquè “els dos 
equips de govern no han escol-

tat a ningú per fer un projecte 
d’aquestes característiques”, 
detallava el seu regidor Martí 
Llobet. Una posició amb la que 
també va coincidir Esquerra Re-
publicana que, tot i votar a favor 
a la iniciativa del govern, va cri-
ticar la manca de debat que ha 
acompanyat tot el procés.

El ple va aprovar, doncs, la 
memòria del servei amb els vots 
a favor del PSC, d’ERC i del regi-
dor no adscrit Jordi Roman. CiU i 
L’Altraveu es van abstenir.  L’Ajun-
tament en ple va donar el vistiplau 
a dos reglaments: d’una banda el 
que defineix la regulació dels es-
pais i de l’altra el que defineix el 
lloguer dels despatxos.  Unes pro-
postes que es van aprovar amb els 
vots a favor del PSC, CiU, ERC i 
el regidor no adscrit Jordi Roman. 
L’Altraveu es va abstenir. 

OPINIÓ

  María Sánchez
directora d’el Mirador 

CRONOLOGIA DE LA TRANSFORMACIÓ DE LA PLAÇA MAJOR

Programació especial a Ràdio Castellar

Ràdio Castellar oferirà 
avui a partir de les set de 
la tarda una programació 
especial en motiu de 
la visita del president 
Montilla. L’emissora surt 
al carrer i farà un especial 
informatiu des del mateix 
Mirador. El programa 
repassarà en detall tot el 
que haurà passat des que 
el president de la Gene-

ralitat arribi a Castellar 
pels volts de les sis de 
la tarda, però també els 
antecedents i les funcions 
que tindrà el nou equipa-
ment de la vila. Hi haurà 
connexions en directe de 
la mà d’en Jordi Rius i en 
Jordi Mas, en un programa 
especial presentat per 
Mireia Sans i amb Diandra 
Ortiz a la producció. 
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PLE DE JUNY

L’Ajuntament canvia 
Fecsa per Unión Fenosa

Amb la liberalització del mercat elèc-
tric, les administracions estan obliga-
des a traspassar-se al mercat lliure 
abans del 31 de desembre. L’Ajun-
tament de Castellar, segons es va 
aprovar dimarts en sessió plenària, 
s’adhereix a una iniciativa de l’Asso-
ciació Catalana de Municipis que ja 
ha realitzat el procés de contractació. 
Aquest acord, que implica el canvi de 
Fecsa Endesa a Gas Natural Unión 
Fenosa, suposarà un descens del 20% 
de la factura energètica.

“Cal fer aquest canvi el més 
ràpid possible, perquè cada tri-
mestre de demora pot ser pena-
litzat amb una multa”, va detallar 
Óscar Lomas, regidor d’Hisenda. 

Aquesta proposició va ser 
aprovada per unanimitat, tot i que 
l’agrupació d’electors de L’Altra-
veu va mostrar força recances, so-
bretot per l’empresa concessionà-
ria. “Gas Natural té pràctiques 
deplorables a diferents països de 
l’Amèrica Llatina”, apuntava Ita 
Espinosa, regidora de L’Altraveu. 
Espinosa afegia que “considerem 
una gran hipocresia destinar di-
ners a la Regidoria de Cooperació 
i Voluntariat i premiar empreses 
que tenen aquestes actituds”. L’al-
calde Ignasi Giménez els va respon-
dre que seria molt difícil trobar al-
guna elèctrica que no tingués unes 
actituds similars a aquestes. 

més qüestions econòmiques || El 
ple va aprovar la desaparició d’una 
plaça d’auxiliar administrativa en 
l’àmbit de la gestió dels tributs. Una 

plaça que havia estat cedida a la Di-
putació, conjuntament amb els tri-
buts. “El treballador que l’ocupa-
va té un expedient obert per mala 
praxis i a més té una baixa per 
llarga malaltia”, apuntava Lomas. 
Per això, deia el regidor, “és lògic 
amortitzar aquesta plaça”. CiU hi 
va votar en contra perquè, van dir, 
no queda clar què passa amb els di-
ners que el consistori rep en con-
cepte d’aquesta plaça. “No estem 
d’acord en què l’Ajuntament hagi 
de pagar a aquest treballador per-
què marxi”, deia Montse Gatell, 
portaveu dels nacionalistes. L’Altra-
veu, que es va abstenir, va conside-
rar que no s’havia buscat una solució 

  Mireia Sans

 Fanal del carrer Josep Maria Valls. || ARxiu

raonada al problema i ERC va afir-
mar que no estaven d’acord en com 
s’havia gestionat el conflicte.

També es va aprovar l’adhesió 
al conveni sobre els Plans d’Ocupa-
ció. Castellar compta amb una sub-
venció de 386.000 euros per finançar 
38 plans d’ocupació que se centren en 
l’impuls de les tecnologies de la infor-
mació i les telecomunicacions (amb 13 
treballadors), la rehabilitació d’equi-
paments municipals (amb 16 treballa-
dors) i la millora de l’eficiència ener-
gètica (amb 9 treballadors). El procés 
de selecció es farà entre les persones 
aturades que estan inscrites com a 
demandants d’ocupació en el marc 
dels plans d’ocupació locals.  

El consistori ha de treure l’enllumenat públic al mercat lliure abans de final d’any

Ha mort Àngel Aldaz Torrella, 
edil per CiU entre 1986 i 1991

La setmana passada va morir Àngel Aldaz Torrella, 
que va ser regidor per Convergència i Unió (CiU) de 
l’Ajuntament de Castellar del Vallès entre els anys 
1986 i 1991. Aldaz Torrella va entrar al consistori 
castellarenc a mitjans de la segona legislatura des 
de la recuperació democràtica (1983-1987) ocupant 
la plaça d’edil que havia deixat vacant l’alcalde Mi-
quel Pont, que va morir l’abril de 1986. Entre el ju-
liol de 1986 i el juny de 1987 va ser regidor d’Ense-
nyament. Amb el canvi de mandat (1987-1991) i amb 
Albert Antonell d’alcalde va assumir la cartera de 
Governació. || RedAcció

NECROLÒGICA

L’oposició aprova una moció en 
contra a la retallada de mestres

PLE DE JUNY  |  MOCIÓ D’ESQUERRA

ERC va presentar al ple una moció de rebuig a la re-
ducció de professionals dels serveis educatius del De-
partament d’Educació. La proposta demanava revisar 
les necessitats de professionals o les seves funcions en 
el marc dels consells escolars. La moció es va aprovar 
amb els vots favorables de CiU, L’Altraveu, ERC i el 
regidor no adscrit Jordi Roman i amb l’abstenció del 
PSC. L’alcalde, Ignasi Giménez, va dir no entendre com 
els republicans poden anar en contra d’allò que ERC 
aprova al Parlament. Jordi Permanyer va respondre 
que actuen com a regidors castellarencs i no accepten 
una retallada de professionals. || M. s.
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El Sant Joan més 
vandàlic dels 
últims anys

Els dos instituts de la vila, el Cas-
tellar i el Puig de la Creu, estan 
molt satisfets amb els resultats 
que els seus alumnes han obtin-
gut a les proves de selectivitat. El 
96,25% han superat les PAU, és a 
dir dels 80 presentats, només tres 
no han aconseguit superar les pro-
ves.

De l’INS Castellar es van pre-
sentar 39, dels quals 38 han pogut 
superar les proves, “alguns amb 
molt bones notes”, assegura la di-
rectora del centre, Lídia Tuà. La 
mitjana de les notes de les PAU 
dels alumnes d’aquest centre és de 
6,1, i la mitjana de la nota d’accés 
a la universitat, una vegada sumat 
l’expedient, és de 6,04. El millor re-
sultat ha estat per Inés Escolano 
que ha tret un 9,3 de mitjana als 

exàmens i un 9,5 de nota d’accés a 
la universitat.

L’INS Puig de la Creu ha 
comptat amb dos alumnes que 
no han superat les proves, dels 41 
presentats.  La mitjana d’aquest 
centre ha estat la mateixa que la 
mitjana catalana, 6,2 en els exà-
mens. La mitjana de la nota d’ac-
cés se situa en 6,5. La coordina-
dora de batxillerat del Puig de la 
Creu, Anna Gràcia, explica que el 
número d’aprovats és molt simi-
lar al de anys anteriors. L’alumne 
amb millors qualificacions ha estat 
Fernando Aldana, amb un 8,90 als 
exàmens i 9,047 de nota d’accés.

Enguany la fórmula de la se-
lectivitat ha estat nova. Entre d’al-
tres canvis, destaca que els alum-
nes tenien una part d’exàmens 
comuna i obligatòria i una altra op-
tativa. “Encara hem d’analitzar 
les notes per saber quines ma-

  Cristina Domene

 Uns joves prenen foc a una paperera de la plaça Europa. || josep GRAeLLs

tèries han anat millor perquè 
molts estudiants s’han presen-
tat a fer exàmens optatius”, ex-
plica Tuà. Segons la directora, als 
alumnes, en un primer moment, 
els hi va semblar més difícil l’exa-
men de català que el de castellà i 
els textos d’història de la filosofia 
molt complicats “però  a les notes 
això no s’ha notat”. 

Anna Gràcia creu que les mit-
janes de l’institut Puig de la Creu 
han estat una mica per sobre de 
les catalanes perquè “l’alumne 
ha estat més autònom i ha sabut 
triar bé les proves optatives a les 
que s’ha presentat”.

Els resultats de les proves 
d’accés respecte el número d’apro-
vats castellarencs ha estat molt si-
milar a la xifra d’anys anteriors, 
però Tuà creu que la mitjana ha 
estat una mica més alta “gràcies 
al nou model de selectivitat”.  

Dels 80 alumnes presentats dels dos instituts, 77 han passat les proves

Una vegada a l’any, la Junta de Se-
guretat Local de Castellar fa una 
trobada oberta per explicar qui-
nes han estat les dades relaciona-
des amb la seguretat durant l’any. 
Aquesta trobada es va fer el pas-
sat dimecres, i entitats, comerços 
i particulars del poble van poder 
preguntar, als diferents cossos de 
seguretat presents, qüestions re-
lacionades amb aquest àmbit. Per 
primera vegada es va celebrar a la 
sala d’actes de l’Auditori.jo
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La seguretat a 
l’abast de tothom

La nova selectivitat deixa 
bones notes a Castellar

Els 22 contenidors 
cremats suposaran 
a l’Ajuntament un 
cost de 22.000 €

 C.D.

Una vintena de contenidors cre-
mats. Aquest és el saldo negatiu 
que deixa la celebració de la revet-
lla de Sant Joan a la vila. Aquests 
actes vandàlics van tenir lloc la 
matinada del 23 al 24 de als car-
rers del nucli urbà, molt especi-
alment a la zona de l’Eixample. A 
aquestes bretolades, cal sumar-hi 
la destrossa d’una paperera amb 
dispensador de bosses per a la re-
collida d’excrements animals al 
Parc de Colobrers i la crema de 
dos contenidors més, al carrer de 
Bèlgica i un altre al carrer de Sal-
vador Espriu, dijous i divendres. 
Aleix Canalís, regidor de Via Pú-

blica, explica que aquestes destros-
ses “tindran un cost per l’Ajunta-
ment de 12.000 euros”. 

L’activitat dels Bombers Vo-
luntaris durant la nit de Sant Joan 
es va concentrar, doncs, en apagar 
els contenidors incendiats. Entre 
dos quarts de 12 de la nit i les 5 de la 
matinada, els efectius d’aquest cos 
van realitzar un total de 24 sortides 
per la crema de contenidors i pa-
pereres. Josep Casajuana, cap dels 
bombers voluntaris de la vila, ex-
plica que hi havia un grup de joves 
que es van dedicar a prendre foc vo-
luntàriament als contenidors: “Feia 
anys que el número d’incidències 
en la revetlla de Sant Joan no era 
tan elevada. L’any passat es van 
cremar quatre o cinc”. Agents de 
la Policia Local van identificar di-
jous a la matinada fins a nou per-
sones d’entre 13 i 20 anys, cinc dels 
quals eren menors d’edat, que es 
trobaven prop dels contenidors en 
el moment que aquests cremaven, 
però no s’han fet deteccions. 

 Alumnes dels instituts Castellar i Puig de la Creu repassen els apunts un dies abans de les proves. || josep GRAeLLs

ÀNGEL ALDAZ TORRELLA
Regidor de l’Ajuntament entre 1986 i 1991

el consistori, en nom de tot el municipi, 
expressa el condol 

i s’uneix al dolor de la seva família.

castellar del vallès, juny de 2010



  Marina Antúnez

  A l’esquerra, part del grup  que ha recuperat les barraques com Can Borrell o del Roure, a la dreta.

Un grup de castellarencs localitza i recupera 106 barraques 
de vinya o aixoplucs del terme municipal que es catalogaran a 
través d’una publicació

Els secrets d’un 
patrimoni especial

’aquí a ben poc es publicarà el pri-
mer llibre sobre les barraques de 
vinya del terme municipal de Cas-
tellar. Aquest ambiciós projecte és 

fruit de la tasca que un grup de castellarencs van 
emprendre a partir del 2007, una iniciativa im-
pulsada per Ramon Vila i continuada per Albert 
Antonell, Joan Avellaneda, Pere Cardona, Josep 
Da Silva, Jaume Gual, Jordi Guillamot, Jaume 
Martí, Joaquim Pijoan, Lluís Puig, Arnau Real, 
Roger Rocavert, Joan Roura, Ramon Rusiñol i 
Lluís Sors, entre d’altres col·laboradors.

Tots ells han recorregut el paratge natu-
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sitar per dins. 

Ara, el grup ha escrit un llibre que sorti-
rà a la llum ben aviat on s’hi podran consutar 
les barraques trobades i saber-ne més coses. 
De moment, ja hi ha publicat un article en una 
revista sobre pedra seca de Barcelona i també 
s’ha impulsat una coordinadora d’associacions 
perquè lluiti per a la conservació de les bar-
raques i elements de pedra seca. “L’objectiu  
és conservar i transmetre aquestes coses 
als fills i néts i, sobretot, conscienciar els 
governs que protegeixin aquest jardí his-
tòric”, diu Gual. “També és molt important 
recuperar els senders que hi condueixen i 
que ara estan bruts perquè perdre un camí 
és perdre la memòria”, afirma Roura. 

ral cercant les barraques i elements arquitec-
tònics que, cap a partir del segle XVIII, utilit-
zava bona part de la població vallesana. “En 
total, hem trobat 291 elements arquitectò-
nics entre barraques, basses, fons de calç, 
de carbó i murs”, diu Joan Roura.

En aquests moments, hi ha catalogades 
106 barraques “i algunes, les hem restau-
rat”, explica Jaume Gual. El més complicat 
de la feina de recuperació “és que els boscos 
estan molt bruts i és difícil trobar-les. Les 
barraques s’hi queden amagades”. Antiga-
ment, les barraques del Vallès es feien servir 
“per deixar les eines i com a aixopluc”, afe-
geix.

L’abandonament de la vinya va provocar 

l’abandonament de bona part d’aquests ter-
renys “i que el bosc es tornés més salvatge”. 
La fil·loxera va arribar a Castellar l’any 1892 i, 
a partir d’aquell moment, els arrendataris van 
retornar les terres als propietaris. “Sabem 
que el Puig de la Creu, el Pla de la Bruguera 
i d’altres zones eren tot vinyes i oliveres. Hi 
havia 1.682 quarteres”, diu Roure. “La vida 
girava al voltant del camp, i gràcies al cul-
tiu i el bestiar es podria viure”. 

El grup de Castellar també ha redesco-
bert un alballó, “una conducció d’aigua per 
a desviar o canalitzar un torrent”, diu Gual. 
A Catalunya n’hi ha molt pocs i el que existeix 
a Castellar té 60 metres de llarg. És enmig del 
torrent de Canyelles i del Ginebre i es pot vi-

ACTUALITAT

deL 2 AL 8 de juLioL de 2010 07· cAsteLLAR deL vALLès



PUBLICITAT

08 deL 2 AL 8 de juLioL de 2010· cAsteLLAR deL vALLès



REPORTATGE

 Els més joves són els principals usuaris de la piscina durant els dies feiners.  || josep GRAeLLs

Dissabte passat el Complex esportiu Puigverd va obrir les 
instal·lacions de la piscina descoberta amb bon temps

Ja ha començat la
temporada de piscines

nguany semblava que l’estiu no 
arribaria, però afortunadament 
ja ho ha fet i la calor ens fa venir 
ganes de visitar la platja i la pis-

cina. Probablement, moltes persones de la 
vila van marxar durant el pont de Sant Joan 
per aprofitar els raigs de sol a la platja, però 
cal tenir en compte que ara també es pot 
estar en remull a Castellar i prendre el sol 
a la piscina municipal. Ha estat dissabte 
quan l’empresa SIGE 2005, concessionària 
del Complex Esportiu Puigverd ha decidit 
obrir la piscina descoberta.  De fet la coor-
dinadora del complex, Rai Serra, ha expli-
cat que “ja s’han apropat els primers ba-
nyistes de la temporada fins a les instal-
lacions, aprofitant el bon temps que ha fet 
aquests dies”. La piscina descoberta estarà 
oberta al públic de dilluns a divendres, de 10 
fins a 19:30 i els dissabtes i diumenges, d’11 
a 19. De tota manera Serra creu que “és mi-
llor utilitzar la piscina els caps de setma-
na o les tardes, perquè els matins arriben 
tots els nens dels casals d’estiu i dels cam-
pus i això fa que hi hagi més col·lapse”. 

Tots aquells que han decidit anar a 
l’estrena de la piscina s’han trobat  que les 

E

Les tarifes (menors 16/adults)

Dia puntual

Abonament mensual

Abonament estiu

4,25 / 4,95 €

37 / 55 €

95 / 133 €

instal·lacions exteriors del complex han 
estat objecte d’una remodelació per la seva 
posada en marxa. D’una banda, pel que fa a 
la zona de platja, s’han adquirit noves gan-
dules per prendre el sol i de l’altra, s’ha 
allargat en tres metres l’espai amb pavi-
ment enrajolat, el que permetrà una millor 
recollida d’aigua. 

Però no només hi ha disponible la pis-
cina del Complex Esportiu Puigverd;  a més 
de la del Casino del Racó, a partir del prò-
xim 10 de juliol també estarà oberta la pisci-
na descoberta de l’equipament municipal de 
l’Airesol-D. Això sí, en aquest cas els horaris 
seran una mica diferents: de 12 del migdia 
fins a les 19 hores, de dilluns a divendres. 
En ambdós casos, la temporada s’allarga-
rà fins al proper 5 de setembre.   Pel que fa 
a la inauguració de la temporada tant usu-
aris com l’organització han donat una valo-
ració positiva, ja que a més, el bon clima els 
ha acompanyat durant tot el dia.  

  Alba González
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d’estar indignats pel continguts. 
És una mostra de l’espanyolisme 
ranci”. Montse Gatell, portaveu de 
CiU, està d’acord amb González en 
què és una resolució que no sorprèn. 
“El poble de Catalunya va dir el que 
volia el 2006, sembla contranatura 
que altres estaments, que no tenen 
dret a opinar sobre el poder de de-
cisió de tot un poble, quatre anys 
més tard dicti aquesta sentència”.  
Ita Espinosa, regidora de l’Altraveu 

manifesta que la sentència atemp-
ta contra la identitat del poble cata-
là i contra la democràcia: “El poble 
s’ha de poder pronunciar en contra 
d’aquesta resolució”.  Rafa Homet, 
president d’Esquerra a Castellar, ex-
pressa que ara toca superar aquest 
marc legal: “Hem arribat a un punt, 
a on dins de l’Estat espanyol la via 
autonomista està esgotada i la via 
federalista es mostra que no funci-
ona, per tant, només queden dues 
vies: acceptar que som espanyols o 
dir que no hi cabem a Espanya i que 
marxem per fer el nostre camí”. Ja 
en un esfera política superior, el segon 
vicepresident del Parlament i diputat 
per CiU, el castellarenc Lluís Maria 
Corominas, ha assegurat: “Necessi-
tem un govern fort per fer front a 
aquesta situació, és una falta de res-
pecte que ha tingut el màxim tribu-
nal espanyol respecte la voluntat de 
tots els catalans”. 

Pepe González, portaveu PSC:

“Aquesta sentència afectarà poc a les coses identitàries. cata-
lunya no deixarà de ser una nació perquè  ho digui el tribunal 
constitucional ni deixarem de parlar en català”.

Montse Gatell, portaveu CiU:

“És una resolució que no sorprèn però no per esperada és 
menys nefasta, injusta i il·lògica. sembla una mofa al poble ca-
talà. Hem de plantar-nos.”

Rebuig unànim al veredicte 
del TC sobre l’Estatut

La sentència del Tribunal Constitucio-
nal no ha deixat indiferent a ningú. Des-
prés de conèixer el veredicte, les reac-
cions no es van fer esperar, i gairebé 
a l’uníson, entitats, ciutadania i grups 
polítics (tret del PP) van manifestar 
la seva indignació i el rebuig a aques-
ta sentència, on s’han anul·lat parcial o 
totalment 14 articles de l’Estatut, entre 
els quals destaquen els de l’ús preferent 
del català a les administracions públi-
ques i diversos aspectes vinculats al 
poder judicial a Catalunya.

L’Ajuntament de Castellar en ple 
va aprofitar la sessió corresponent al 
mes de juny per fer públic un text con-
junt, i consensuat en junta de porta-
veus, sobre la sentència. “Catalunya 
es una nació que s’ha de sentir mal-
tractada amb tot aquest procés, per 
això s’haurà de respondre amb acci-
ons unitàries que permetin expres-
sar d’una manera serena i seriosa 
que no renunciem a cap de les as-
piracions que ens hem fixat com a 
país”, llegia l’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez, tot just a l’inici del plenari.

De fet, ja hi ha convocada una 
manifestació a nivell nacional que tin-
drà lloc el proper dissabte 10 de juliol, 
a les 6 de la tarda, a Barcelona, al Pas-
seig de Gràcia cruïlla amb Diagonal, 
una reivindicació que des del ple espe-
ronaven a participar: “Fem un crida a 
la ciutadania perquè participin cívi-
ca i democràticament d’aquesta ma-
nifestació”, diu el text.

les reaccions || Pepe González, por-
taveu del PSC, va confessar que era 
una cosa esperada, “però no deixem 

  Cristina Domene

Els partits amb presència a l’Ajuntament consideren la sentència del Tribunal Constitucional una falta de respecte al poble català

El 10 de juliol hi ha 
convocada una
manifestació a BCN

Ita Espinosa, regidora de l’Altraveu:

“el veredicte atempta contra la identitat del poble català i con-
tra la democràcia perquè l’estatut va ser refrendat al 2006 pels 
catalans després de ser aprovat pel parlament “

Rafa Homet, president local d’ERC:

“És el moment de superar aquest marc legal i a través d’un re-
ferèndum decidir si el poble de catalunya volem continuar vin-
culats a l’estat espanyol o no.”

Lluís Maria Corominas,
Vice-president segon del Parlament:

“No és que ens hagin tocat la barretina, és que ens han tocat arti-
cles de finançament, llengua, justícia  i competències bàsiques”.

El flautista té premi

  Alumnes de l’Institut Puig de la Creu autors del ‘Retaule del flautista’. || cedidA

El curtmetratge El retaule del flautista, produït per alum-
nes de l’Institut Puig de la Creu del municipi ha guanyat 
un premi en la Mostra d’enguany que organitza el Departa-
ment d’Educació de la Generalitat de Catalunya amb l’ob-
jectiu d’afavorir l’educació en comunicació audiovisual esti-
mulant l’ús pedagògic dels mitjans audiovisuals i fomentant 

l’aprenentatge propi d’aquests mitjans. Segons expliquen 
des d’aquest centre d’ensenyament, és una adaptació cine-
matogràfica del Retaule del flautista d’en  Jordi Teixidor,  una 
farsa que parteix del conte clàssic del Flautista d’Hamelín, 
on  una plaga de rates s’estén en un petit poble de Catalu-
nya, Castellar del Vallès, i els vilatans exigeixen al seu alcal-
de que intervingui per resoldre-ho. Com un dels 12 selecci-
onats en el sector vídeo d’quests guardons es pot veure a 
http://www.youtube.com/watch?v=jvpIUpqRyCI. 

 Redacció

La Generalitat guardona un curt fet per alumnes de l’Institut Puig de la Creu

PUNTS PRINCIPALS DE LA RETALLADA DEL DOCUMENT

1. L’ús preferent del català a les administracions públiques

2. competències vinculades al poder judicial de catalunya

3. La paraula “nació” es manté al preàmbul però a l’estatut constarà explícitament que no te 
valor jurídic i que la unitat d’espanya és indissoluble
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· Quins són els passos que ha de recórrer l’autode-
terminació?
Li queden molts. Hem d’entendre que som al començament, 
perquè al principi hi ha voluntat i la voluntat serà majori-
tària. I gairebé diria que encara no hi som. Sense majoria 
no es pot fer res. Queda un període que no ha de ser molt 
llarg, però durant el qual ens hem de carregar de raons, 
d’arguments i de propostes perquè arribem a ser aquesta 
majoria que efectivament farà possible la independència de 
Catalunya. Només depèn de ser majoria, no hi ha cap altre 
impediment, però aquest és el més important de tots i és 
el que demana més intel·ligència.

· Fins a quin punt les consultes ciutadanes - a Caste-
llar amb un 20 per cent de participació- poden ajudar 
a arribar a la independència?
Poden, perquè han fet emergir un munt de gent que no 
havia militat políticament i que arran d’aquestes consultes 
s’ha atrevit. Ara hi ha gent gran, noves generacions i gent 
que ha tingut ganes de comprometre’s políticament. Les 
consultes han mostrat que es pot parlar d’independència i 
que la guàrdia civil no et ve a detenir. Serem més o menys, 
però se’n pot parlar, no passa res, perquè som un país de-
mocràtic. Això ajuda a normalitzar un debat, però, això són 
primers passos que donen els que ja estan convençuts, el 
problema el tenim amb els que dubten. La majoria vol la in-
dependència d’aquest país, sinó no ens hi hauríem de posar, 
però hi ha molta gent que trobem que ja els agradaria, però 
que pensen que no és possible, que hi ha molts riscos o que 
tenen por. Això és el que hem de combatre, els riscos i les 
pors, i ho hem de saber fer amb intel·ligència.

· L’arrel de la independència ha de sortir dels partits 

“La sentència de l’Estatut farà miracles”
Entrevista a Salvador Cardús, sociòleg i periodista que va ser dilluns a la vila en 
el marc d’una conferència organitzada per l’entitat Castellar Decideix 

polítics o de la societat civil?
La demanda ha de ser de la societat civil que va al davant 
del procés. Els partits han tingut 30 anys per dir-nos la 
veritat, i durant aquest temps ens han tingut enganyats 
amb una sèrie d’ambigüitats, amb mitges tintes, inven-
tant paraules rares, parlant de sobiranies compartides o 
federalismes i tot això no hi cap a la Constitució. I per si 
no ho teníem prou clar ara ens ho han acabat de certifi-
car. Els partits han demostrat que anaven al darrera de 
la història, no han estat capaços d’assumir el risc de dir la 
veritat. I jo crec que el país vol sentir la veritat i vol pro-
nunciar-se sobre el seu futur. La societat és qui forçarà 
els partits a decidir. Després de la sentència, en les pro-
peres setmanes veurem miracles. Els partits prendran 
posicions i faran declaracions i s’anticiparan, hauran de 
córrer tot el que no han corregut en els últims anys.  

· La sentència de l’Estatut hi dóna un cop de mà?
Sí. No és que em faci cap il·lusió que hi hagi aquesta sen-
tència, perquè ha estat un procés llarg i dolorós i això 
porta tensions i malestars. Però és veritat que deixa les 
coses clares, diu el que és possible i el que no. I com a 
mínim ara ja no ens podran seguir dient que no passarà 
res, que és constitucional.

· I quin paper hi pot jugar la crisi econòmica?
Les crisis mai no són bones, perquè tenen a veure amb 
el benestar del país, però també s’ha de dir que una si-
tuació d’incertesa a vegades ens ajuda a ser més valents 
o ens posa en la necessitat de ser-ho. De fet, hi ha una 
xifra molt clara: tota la retallada que ha de fer Zapate-
ro en 2 anys, aquests 15.000 milions d’euros, Catalunya 
cada any paga 22.000 milions d’euros a Espanya. Només 
que els catalans ens adonéssim fins a quin punt paguem 
doblement la crisi, la nostra i la seva, això ens podria aju-
dar a prendre alguna decisió important. 

  Mireia SansENTREVISTA

  Salvador Cardús durant l’entrevista. || josep GRAeLLs



El retard de la calor 
afavoreix les rebaixes 

Tan esperades com el bon temps. 
Així són les rebaixes d’estiu que 
van donar el seu tret de sortida 
ahir mateix. La dinamitzadora de 
Comerç Castellar, Carme Masqué, 
ha expressat que els comerciants 
encaren les rebaixes positivament: 
“El temps que ha fet no ha acom-
panyat massa a que la gent pogu-

 C.D.
és avançar durant el mes de juny 
les compres de roba d’estiu i els 
comerços esperen poder vendre 
força”.

Les rebaixes han començat 
amb descomptes del 20 i 30%, i 
les més exitoses són les relatives 
a les botigues de roba i sabates. 
Joan Creus, de la botiga de roba 
Oliveras, afirma que hi ha més gè-
nere que en d’altres temporades, 
“hi haurà més varietat”. Des de 

la sabateria Luque i Luque mani-
festen: “La gent està canviant 
la manera de comprar, les ten-
dències. No es miren les vacan-
ces ni el cotxe, però redueixen 
despeses en les rebaixes. Gas-
ten menys per poder arribar a 
tot arreu”. 

Els comerços han d’acomplir 
una sèrie de requisits com etique-
tar els productes amb el preu ori-
ginal i amb el preu en rebaixa. 

  Cristina Domene

  Lauburo, situat al Passeig, 38, és un espai que concentra una botiga eròtica i un centre d’Estètica, l’únic sex shop de la vila || josep GRAeLLs

Diversos negocis de ‘tupper sex’ o vinculats a aspectes eròtics aposten per oferir varietat a la vida sexual dels castellarencs

La importància d’allargar els preliminars

ue el sexe ha estat tabú molt anys 
no és cap secret. Tampoc ho és que 
cada vegada es parla més oberta-
ment i sense embuts, i una de les 
accions que ha ajudat a aquest alli-

berament ha estat la proliferació dels tupper sex. 
Reben aquest nom les reunions privades en les 
quals un grup de gent pot conèixer i comprar di-
ferents objectes eròtics i sexuals. La Carmanyola 
Sex, per exemple, és una empresa castellarenca 
que es dedica a organitzar aquestes reunions, que 
a més de divertides són informatives. La castella-
renca Clara és una de les noies que fa aquestes re-
unions. Ella s’encarrega d’exposar productes com 
olis, lubricants o vibradors. Confessa que aques-
tes reunions han ajudat a que les dones s’alliberin 
més perquè les reunions són més íntimes i menys 
agressives, que anar a una botiga, per exemple. 
“Me n’adono que la dona no parlava d’aquestes 
coses i ara, quan xerren a les reunions, es tro-
ben que moltes tenen les mateixes preguntes 
o els mateixos problemes, que no són una ex-
cepció i veuen que no estan soles”. 

A més de poder comprar productes eròtics, 
a les reunions tupper sex s’acaben amb molts tò-
pics: per exemple, es pot aprendre que les boles 
xineses són terapèutiques i serveixen per esti-
mular el terra pèlvic i evitar problemes de pèr-
dues d’orina o que les píndoles anticonceptives 
poden baixar la libido. 

La Carmanyola Sex treballa a diferents 
punts de la comarca i fins i tot arriba a Valèn-
cia i Balears, però també tenen clients castella-
rencs, sobretot dones. “Fem reunions conjun-
tes, amb parelles, però és cert que les més ha-
bituals són les de dones, que d’altra banda és 
on s’expressen més obertament”.

Respecte a les tendències de les castella-
renques, Clara afirma que són molt semblants 
a les de la resta: “Sobretot compren produc-
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tes eròtics per jugar als preliminars, com olis, 
xocolata comestible, plomes per fer massat-
ges, lubricants de sabors...”. I és que els pre-
liminars, diu Clara, són molt importants: “Les 
dones som molt psicològiques i necessitem 
jugar, preparar-nos, no pot ser aquí te pillo 
a aquí te mato”. 

Quant als productes, els més venuts són 
el set de viatge, que conté productes per la fase 
preliminar com olis de massatge, plomes per fer 
pessigolles, una crema que estimula el punt G, i 

els vibradors. També es venen anelles vibrado-
res, lubricants i boles xineses.

Si les reunions tenen el benefici de la pri-
vacitat, les botigues eròtiques o sex shops són 
tot el contrari. Malgrat això, el propietari de la 
botiga Lauburo, de Castellar, explica que no ha 
tingut cap problema per obrir un sex shop al 
poble. “Sí que hi ha gent que li fa vergonya, 
però menys gent del que puguem pensar. A 
més, el fet de tenir la botiga eròtica connecta-
da amb un centre d’estètica, la gent que els hi 

fa vergonya, aprofita l’estètica per preguntar 
o comprar productes eròtics”. Els clients con-
fessen que està molt bé que hi hagi una botiga 
al poble, d’aquesta manera s’estalvien anar a Sa-
badell, Terrassa o Barcelona. “Tinc un 50% cli-
ents homes, un 50% dones. Ells compren per 
a elles i les dones per a elles o per compartir 
amb la parella”. 

més informació a:
www.lauburo.com / www.carmanyolasex.cat

  Un aparador de rebaixes a la passada campanya d’hivern. || ARxiu
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Les grans marques i escuderi-
es de motor tenen un gran segui-
ment entre els seus fans. La incor-
poració del pilot asturià Fernando 

  Diferents clients buscaven dimecres a la tarda a la botiga Outlet motor algunes peces de vestir. || josep GRAeLLs

  Jordi Rius

Precisport fa un mercadal
amb roba esportiva d’estoc
La firma castellarenca ofereix productes a partir d’un euro al seu outlet del motor del Pla de la Bruguera

Alonso a l’escuderia Ferrari ha fet 
ressorgir la marca entre els seus 
afeccionats. L’empresa castella-
renca Precisport, que es dedica a 
la gestió de llicències i merchandi-
sing de roba i accessoris i que jus-
tament és subllicenciatària mundi-

al dels productes Ferrari, va obrir 
fa uns tres anys el Paddock Line 
Outlet al carrer Garrotxa, al Pla 
de la Bruguera, amb la intenció 
d’oferir productes d’altres tempo-
rades a preus més ajustats.

Es pot dir que la iniciativa 

ha tingut èxit, tant que fins i tot 
“de vegades vénen motoristes 
d’altres llocs de la comarca per 
venir a comprar a la botiga”, ex-
plica el responsable de màrque-
ting de Precisport, Juanma Mar-
quina. 

A més, coincidint amb canvis 
d’estoc, es fan tres mercadals: el 
d’estiu -des del passat dilluns fins 
a l’11 de juliol-; el de tardor, del 13 
al 26  de setembre i el d’hivern, 
del 9 de desembre al 9 de gener. 
Es poden trobar des d’1 euro dife-
rents productes com samarretes, 
gorres o jaquetes. “Hi ha molts 
aficionats que no els importa 
que sigui roba d’una altra tem-
porada mentre trobi aquella ja-
queta que sigui de la seva talla”, 
assegura el responsable de màqru-
eting de Precisport.

productes ferrari ||  Gran part de  
la botiga està dedicada als articles 
de la marca Ferrari, encara que 
també hi ha espai per a produc-
tes de Valentino Rossi i Dani Pe-
drosa. “Ens ajustem a les neces-
sitats dels clients, alguns dels 
quals vénen a buscar l’oferta de 
la setmana”, diu Marquina. 

A més de Ferrari, Precisport  
dissenya, produeix i distribueix les 
col·leccions de Harley Davidson, la 
Real Federación Española de Fút-
bol i Madrid Open. Fa dos anys, va 
arribar a acords de distribucions 
exclusives pels equips de la Fòr-
mula 1 Toyota Racing, Red Bull Ra-
cing, Scuderia Toro Rosso, Force 
India i Renault F1.

Precisport es va crear el 1992 
i un any més tard va començar la 
seva activitat internacional. El 
1997 es van fer les primeres ad-
quisicions dels drets d’imatge 
dels ídols del motor d’aleshores 
com Carles Checa, Emili Alzamo-
ra, Àlex Crivillé o Kenny Roberts. 
El 2001 va obtenir els drets d’imat-
ge de Valentino Rossi i el 2003 els 
de Dani Pedrosa. 

campanya de prevenció per evitar el
MOSQUIT TIGRE

Més informació:
Telèfon d'atenció ciutadana 012

o al de Sanitat Respon
24 hores: 902 11 14 44

www.castellarvalles.cat
www.gencat.net/salut

www.mediambient.gencat.net
Com és el mosquit tigre?

- De color fosc, quasi negre.
- Amb una ratlla blanca al dors,
del cap fins al tòrax.
- Presenta unes bandes de color blanc
platejat a les potes.
- Mida d'entre 2 i 10 mil·límetres
- És d'activitat diürna.

Què és el més important?
- Evitar la posta d'ous i el creixement
de les larves aquàtiques.

Com s'aconsegueix?
- Eliminant els punts d'aigua on poden
créixer els insectes.

L’AJUNTAMENT RECOMANA:
- Buidar regularment o retirar els recipients exteriors on es
puguin acumular petites masses d'aigua: cendrers, 
galledes, plats de gerros, bidons, cubells...

- Cobrir els espais on es pugui acumular aigua amb tela 
mosquitera o omplint-los de sorra: safareigs, forats d'arbre...

- Evitar tenir aigua entollada sense tractar: desguassos, 
basses, abeuradors, piscines inflables...

- Mantenir sempre la concentració de clor adequada a les
piscines per tal d'impedir el creixement de les larves, o 
bé tapar-les amb una xarxa fina en cas que no s'utilitzin.

- Col·locar peixos a les basses.
- Si opteu per utilitzar un repel·lent, feu-lo servir només per
realitzar activitats a l'exterior i el temps necessari, complint
estrictament les instruccions d'ús.

-Canviar molt sovint l’aigua dels plats de les plantes i la 
dels plats dels animals domèstics
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L’estiueg de nens sahrauís

Alguns ja van arribar per la revetlla 
de Sant Joan, la resta aquesta set-
mana. S’estaran a Castellar fins a fi-
nals de juliol. Cinc nens i nenes sah-
rauís d’entre 6 i 12 anys passaran 
l’estiu a la nostra vila, acollits a casa 
de diverses famílies castellarenques. 
Aquesta iniciativa ja fa anys que es 
porta a terme a la vila. Un dels objec-
tius és estalviar als infants els estius 
extremadament calorosos que patei-
xen als camps de refugiats situats a 
l’extrem sud-oest d’Algèria. L’altre 
motiu important és compartir expe-
riències amb els infants d’aquí.

“Primer vam assignar els 
nens a les famílies i es van con-
cretar algunes activitats”, explica 
Aroa Olivares, presidenta de Caste-
llar amb el poble Sahrauí. “Farem 
tres grans activitats, a més de 
trobades i àpats de germanor”: 
tallers interculturals, una tómbola 
i un torneig de futbol.

El 29 de juny va iniciar el pri-
mer taller, que continuarà els pro-
pers 6, 13, 20 i 27 de juliol, de 18 a 
20 hores al local de la plaça Major. 
“Són tallers per conèixer la cul-
tura africana, apropar els infants 
sahrauís a la nostra cultura i els 
nostres a la seva”, diu Olivares.

Aquests tallers s’han dividit 
en quatre grans blocs i també són 
oberts a la resta d’infants de Cas-
tellar: Conta - contes (29 de juny), 
jocs de carrer tradicionals i espor-
tius (6 de juliol), taller de titelles (13 
de juliol), taller de llibretes persona-
litzades (20 de juliol) i taller de dis-
fresses i festa de cloenda (27 de ju-
liol). Els tallers aniran a càrrec de 
Kati, Fanny González, Aroa Oliva-
res i Marina Antúnez.

El dia 2 s’ha preparat una 
tómbola al pavelló de Sentmenat. 
“La intenció és recaptar fons, 
sensibilitzar la població i donar 
a conèixer l’associació i les seves 
activitats”, explica Olivares. La 
tómbola és oberta a tothom i con-

  Marina Antúnez

  Tres nens sahrauís, que  ja són a Castellar amb infants de la vila. || j. GRAeLLs 

Un total de 5 nens i nenes sahrauís menors de 12 anys passaran l’estiu a casa de famílies castellarenques

sistirà en la compra d’un tiquet que 
donarà dret a fer girar una ruleta 
on hi haurà diversos regals. 

D’altra banda, s’ha preparat 
un torneig solidari de Futbol 8 el 
dia 10, al camp de futbol. Les ins-
cripcions s’han de fer per equip 
i són limitades. “L’objectiu és 
poder  pagar el vol dels infants”, 
diu Olivares.

festa l’11 de juliol  || La festa cen-
tral i manifestació reivindicativa tin-
drà lloc el dia 11 de juliol a Barcelona 
durant tot el dia. “Ens ajuntarem 
amb tots els nens i nenes sahrau-
ís amb les famílies d’acollida de tot 
Catalunya”, apunta Olivares.

El dinar de germanor serà 
dissante 31. L’organitza una de les 
famílies acollidores de Castellar. 
“La resta de famílies només han 
d’esperar instruccions”, diu Oli-
vares.  Aprofitant que els infants 
sahrauís són aquí, se’ls farà una 
revisió mèdica i se’ls atendrà als 
centres sanitaris. 

ENTITATS

Grup Pessebrista de la
Capella de Montserrat

Escola Emili Carles-Tolrà

Inscripcions fins al 29 de juliol

Amb motiu de la 13a Biennal del Pes-
sebre Català, que se celebrarà a Cas-
tellar el Nadal de 2010, es busquen 
diorames que mostrin noves formes 
d’expressió aplicades al Pessebre.

Inscripcions: http://pessebrescaste-
llar.blogspot.com/p/inscripcio-nous-
llenguatges-per-al.html

Amb motiu dels 75 anys de l’Esco-
la Emili Carles-Tolrà s’ha editat un 
llibre ple de records i fotografies 
que podreu trobar a les botigues: 
Llibreria Artristras, Joguines i Re-
gals Stop, estancs de la vila, papere-
ries Vallès i Azabache i Espai Lec-
tor Nobel.

CONVOCATÒRIA 
D’EXPOSICIÓ

EL LLIBRE DELS 75 
ANYS DE L’ESCOLA

+ INFO:
http://pessebrescastellar.blogspot.
com

+ INFO:
tel. 937 143 835

Unió Esportiva Castellar

Des de la Comissió del Centenari estem or-
ganitzant diferents accions per a celebrar el 
proper 2011 els cent anys de la UE Castellar. 
Una d’elles és la realització d’una pel·lícula 
amb la història del club. És per això, que de-
manem a tots els que tingueu alguna foto, 
filmació o documents relacionats amb l’en-
titat que ens ho feu arribar per tal de poder 
incloure el màxim de contingut possible en 
aquest document únic.
Tot el material és retornarà amb la mà-
xima brevetat.
Moltes gràcies per avançat.

VIDEO DEL CENTENARI 
UE CASTELLAR

+ INFO:
Tels. 618 807 209 · 678 653 755
info@uecastellar.cat · www.uecastellar.cat

Padrins Solidaris

•   Una batedora de mà
        (minipimer)

•   Ventiladors

Si ens pots ajudar,
vine al Passeig, 86,
dimecres de 17 a 20 h
i dissabtes d’11 a 13 h.

Moltes gràcies !!

ENS HAN SOL·LICITAT

+ INFO: Tel. 670 439 769
A/e. padrinsolidaris@hotmail.com
Web: http://padrinsolidaris.entitats
castellar.cat

Castellar amb el poble sahrauí

Dissabte 10 juliol - A partir: 9 h
Camp de Futbol Pepín Valls
Preu inscripció: 180 euros/equip 
(inscripcions limitades)

L’objectiu del torneig és recaptar fons 
per pagar el vol dels infants sahrauís que 
vénen a Castellar amb el projecte de Va-
cances en Pau en famílies d’acollida.

Nota: els tallers dels dissabtes del mes 
de juliol tindran lloc a la pl. Major de 
18 a 20 h i no de 17 a 19 h.

II TORNEIG SOLIDARI 
FUTBOL 8

+ INFO:
Tel. 670 502 550



 La responsable d’Esther Veterinària amb una mascota d’un client.  || josep GRAeLLs

Amb l’arribada de les vacances els amos dels gossos i gats 
tenen dubtes sobre quines accions són les més recomanables 

Què fer amb les 
mascotes a l’estiu?

n dels problemes que sorgeix a 
l’hora de marxar de vacances és 
què fer amb la mascota. Per co-
mençar, és molt diferent si l’ani-

mal que teniu a casa és un gat o un gos, ja que 
als primers no els importa quedar-se sols a 
casa (els gats només pateixen quan se’ls can-
via d’ambient). L’únic que necessiteu en cas 
de tenir un gat és que algú de tant en tant li 
posi menjar i aigua i també que netegin els 
seus excrements.

El tema del gos és bastant diferent, per-
què òbviament no podran estar totes les va-
cances sense companyia. Així doncs, Carlos 
Querol, veterinari de la botiga Bitxo,s ha donat 
totes les solucions possibles: “Si tens un gos 
pots anar a llocs on estiguin permesos els 
animals, deixar-lo amb familiars o bé, por-
tar-lo a una residència”. La darrera opció 
ha proliferat durant els últims anys i molts 
amos l’han escollida per poder gaudir sense 
animals de les seves vacances. Però, de fet, 
això pot portar conseqüències perquè “per 
molt que sigui la millor residència del món 
és probable que els gossos enyorin els seus 
amos”, afirma Querol. A més, si sou amants 
dels animals, és probable que gaudiu més de 

U

PRINCIPALS CONSELLS

Desparasitar l’animal (de manera interna i externa)

Visitar la residència (en cas que us decidiu per aquesta opció)

Vacunes en regla (sempre, però sobretot si marxeu a altres països)

Vigileu els cadells (no tenen totes les vacunes, i per tant, menys protecció)

les vostres vacances amb la companyia de les 
vostres mascotes.

Un altre tema a tenir en compte amb l’ar-
ribada de l’estiu és la desparasitació. Núria 
Moix és una de les veterinàries de la botiga 
Novavet i ha assegurat que de cara a l’estiu és 
“quan  hi ha més puces i paparres. Per tant, 
s’han de vigilar els paràsits ja sigui amb co-
llars, pipetes, sprays... perquè transmeten 
moltes malalties”. No ens hem d’oblidar de 
la desparasitació interna, que també s’ha de 
fer d’una manera regular durant la resta de 
l’any, habitualment a base de pastilles.

Si aneu a l’estranger amb el vostre gos, 
haureu de preparar amb molta antelació el vi-
atge. Querol ha concretat que “al Regne Unit 
és obligatòria la vacuna de la ràbia. Fins i 
tot demanen una prova homologada per as-
segurar-se que el gos no té cap problema”. 
De la seva banda, Moix ha deixat clar que hi 
ha països on el focus de ràbia és perillós; De 
fet, “a l’Àfrica seria millor no anar amb 
l’animal”. Moix ha explicat que si els cadells 
els deixem a una residència “poden agafar 
qualsevol malaltia, perquè estan més des-
protegits”, però tampoc és recomanable por-
tar molta estona l’animal amb un transportí a 
l’avió. A més, moltes companyies us cobraran 
per quilos de gos, així que el bitllet de la vostra  
us pot sortir més car del que pensàveu. 

REPORTATGE

  Alba González
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E

LA BÚSTIA podeu escriure les vostres cartes a lactual@castellarvalles.cat. deixeu nom, cog-
nom, número de telèfon i número del dNi. Màxim 15 línies. Les cartes de més ex-
tensió poden ser extractades.els escrits es publicaran per estricte ordre d’arribada. 
Les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

“Què feu aquí terra, paios?”

Així es va quedar d’astorat aquest vianant. No estava al cas de la flashmob 
de l’Esbart Teatral i es mirava els participants amb sorpresa. Tot i això, hi 
havia un jove participant que se’l mirava.  || Foto: josep GRAeLLs
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Trobada d’AMPAS i professorat

En defensa de la 
Constitución del 78

100 anys del 
naixement de
Joaquim Miralles

FE D’ERRADES

  Escola Emili Carles Tolrà

 Alejandro Ibáñez

 Lourdes Miralles

l passat 4 de juny va tenir lloc un altre dels actes entranya-
bles de la celebració del 75è aniversari de l’Escola Emili Car-
les-Tolrà. Les portes de l’escola es van obrir i van permetre 
el retrobament de pares, mares i professorat que al llarg de 

molts anys han treballat i treballen conjuntament per un objectiu comú: 
proporcionar la millor educació possible als infants que s’han anat for-
mant com a persones any rere any en la nostra escola.
D’aquesta trobada primer de tot cal destacar la gran satisfacció que 
es respirava en l’ambient. Era emocionant veure cares somrients i de 
felicitat per tenir la oportunitat de tornar a parlar amb molta il·lusió 
de la feina ben feta a l’escola, de tot un seguit d’activitats interessants 
i imaginatives que han anat organitzant les diferents AMPAS. Unes 
activitats plenes de sentit i amb el valor afegit de què s’ha pogut gau-
dir d’elles perquè unes persones han treballat de forma voluntària, han 
regalat hores de feina a la comunitat. 
No podem oblidar tampoc com les converses mostraven l’esperit de 
lluita de les persones que han anant formant les juntes de les AMPAS 
al llarg de tots aquests anys d’història de l’Emili. A mesura que ana-
ven recordant i explicant anècdotes quedava clar que no s’havien ren-
dit davant de les dificultats i que havien estat el motor per aconseguir 
canvis de qualitat a l’escola.
També va ser emotiu descobrir que des de que les primeres famílies 
van fundar la primera AMPA fins als pares i a les mares que estan ac-
tualment a l’escola, que de forma tan magnífica han organitzat aques-
ta trobada, la feina de les juntes de les AMPAS no s’ha interromput 
mai. A la trobada hi havia famílies de tots els anys, unes famílies han 
anat passant el testimoni a les altres per continuar col·laborant sem-
pre a l’escola.
Escoltant les converses de la nit i mentre anàvem compartint un pa 
amb tomàquet també era fàcil adonar-se dels bons moments compar-
tits, del bon clima de col·laboració entre famílies i mestres, que és un 
altre aspecte que també ha caracteritzat sempre la nostra escola. 
I abans d’acabar aquestes línies no podem oblidar agrair la participa-
ció de totes les persones que van poder assistir a la trobada i la feina 
feta al llarg de 75è anys per aquestes persones i per moltes altres famí-
lies que han treballat i que encara treballen a les juntes de les AMPAS 
per millorar l’escola. 

Soy un conciudadano de nuestro pu-
eblo, Castellar del Vallés, y estudian-
te de Derecho en la Universidad Au-
tónoma de Barcelona (UAB). Esta 
carta va en contestación a la carta 
publicada en L’ACTUAL en fechas 
del 18 al 23 de junio de 2010, titula-
do, Adéu España, Bo pel País?
La Constitución nace el año 1978 
como un pacto de muchas Españas 
diferentes, España franquista, Es-
paña comunista, España federal, 
que hicieron un gran esfuerzo para 
poder construir un Estado de la 
nada y convertirlo en la cuarta eco-
nomía europea. Es verdad que son 
nuevos tiempos y las necesidades de 
la España de 1978 no son las mismas 
que la nueva España. Pero creo que 
la Constitución de 1978 no merece 
esta campaña de críticas y de des-
crédito que roza la demagogia en al-
gunos casos.
En este articulo, al que hago referen-
cia, cita el art.2 de la Constitución 
Española (CE) o el art. 8 (artículos 
conflictivos). Porque nadie alaba por 
ejemplo el art 20, donde se definen 
derechos como la libertad de expre-
sión o el artículo 148, donde indican 
las competencias que cede el Esta-
do a la Comunidades Autónomas 

El cap de setmana 19 i 20 de juny 
van celebrar la festa de fi de curs 
del CEIP Mestre Pla i va sortir 
molt bé, tot i que va ser una festa 
molt llarga: matí, tarda i nit. Van 
gaudir moltíssim grans i petits.
Però concretament les mares i 
pares de 6è volem dirigir-nos a la 
Regidora de Cultura, Pepa Mar-
tínez, i donar-li les gràcies per la 
seva ajuda, per la seva implicació 
i perquè se les mareix. Moltes grà-
cies, Pepa. Els fets no passen per-
què sí, els fets passen perquè les 
persones fan que existeixin.

El meu pare, en Joaquim Mi-
ralles, artista pintor, va néi-
xer el 20 de gener de 1910. Per 
tant, aquest any es complei-
xen 100 anys del seu naixe-
ment. Jo, la seva filla, el vull 
recordar juntament amb totes 
les persones que el van conèi-
xer i sabedors de la seva obra 
com a pintor i de la seva bon-
homia com a persona.
Segur que ell ho rebrà amb un 
somriure agraït. Gràcies

A l’especial Nits d’Estiu, en-
cartat dins del número 109 de 
L’ACTUAL, s’anunciava per 
error que les sessions de ci-
nema que es fan cada dimarts 
eren a les 21.30 h quan en re-
alitat les projeccions són a 
les 22 h.

(CCAA) ….etc. Porque solo salen 
voces críticas y no voces que ala-
ban el extraordinario trabajo y es-
fuerzo de los redactores, legisla-
dores, etc. que hicieron posible el 
proyecto demócrata de España.
Estoy de acuerdo que necesita 
reformas y no tardarán mucho 
en llegar, pero no podemos echar 
por la borda la Carta Magna que 
nos ha hecho vivir en el periodo 
democrático más largo de toda 
nuestra historia.

El mas de Can 
Bages 2

Gran pujada de 
quotes a la 
piscina municipal

A la regidora de 
Cultura

 Aturem Can Bages

 Paqui García

 Mares i pares de 6è del CEIP Mestre Pla

El mas de Can Bages data del 
segle XVI tot i que segons el lli-
bre d’Albert Antonell, Descobrir 
Castellar (2007), ja hi ha refe-
rències d’un tal Salvador Quer 
del 1400. La part de davant del 
mas, ara totalment trinxada 
per les obres del polígon, era un 
bosc jove d’alzines i pins (fins 
que s’actualitzin les imatges 
encara us podeu fer una idea de 
com era al Google-Earth o Bing 
Maps). Hi havia un camí amb 
un ametller que menava fins la 
mina de Can Bages. La mina es 
troba a 50m de la casa, al cos-
tat d’uns grans pollancres, sota 
un relleix situat a la dreta de la 
casa. Sembla que la mina és en-
carada sota un tallat de terra ar-
gilosa,  és alta i té un gran re-
corregut terra endins i en dues 
direccions diferents, tal com diu 
el llibre que va escriure Esteve 
Prat, L’aigua de Castellar del Va-
llès - Una història a través de la 
hidràulica (2005). Al seu davant 

Portàvem unes setmanes, amb 
diversos rumors que el proper 
any pujarien les quotes de les 
piscines municipals. Era  una 
“crónica de una muerte anun-
ciada”. Però no pensàvem que 

hi ha una bassa-safareig. Tant 
la mina com la bassa han que-
dat enterrades sota la runa i 
les deixalles que hi han abocat 
amb les obres del nou polígon in-
dustrial. La mina de Can Bages 
també consta en el catàleg de 
fonts, mines i punts d’aigua de 
Castellar que va fer el Centre 
Excursionista de Castellar (any 
2004).
Podeu veure més informació a la 
web de la Plataforma Aturem el 
Polígon Industrial de Can Bages 
www.aturemcanbages.org. 

seria tal l’augment. Jo parlaré 
del meu cas en concret, mal-
grat que els abonats, que pa-
guen la seva quota mensual, 
també patiran una pujada des-
mesurada, en breu.
Aquest curs, 2009-2010, era 
el tercer que la meva filla feia 
els cursets de natació, i des 
del principi havíem pagat una 
quota trimestral d’uns 38’82 
euros, és a dir uns 12,9 euros 
mensuals.
Aquesta setmana vàrem anar 
a buscar els impressos per fer 
la inscripció del proper curs, 
i la sorpresa ha estat monu-
mental: ara ens faran pagar 
una quota mensual de 28,89 
euros. Encara, no m’ho puc 
creure, això suposa un aug-
ment aproximat de 123%. Ara, 
és quan l’alcalde, o el regidor 
competent, ens hauria d’ex-
plicar a tots els usuaris de les 
piscines municipals, per què 
es va decidir canviar la con-
cessió de la gestió del complex 
municipal Puigverd?
El canvi de concessió de la ges-
tió a la nova empresa (SIGE 
2005), l’únic que suposarà als 
usuaris i abonats, serà un es-
pectacular augment de les 
quotes, que en el nostres cas 
serà del 123%.
Algú ens ho pot explicar?
Gràcies.
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lguns estadistes diuen 
que en un bon dia 
(aquell que te’n vas a 
dormir pensant “Tant 

de bo, tots fossin com aquest”)  vivim 
entre 8-10 “situacions estressants” (si 
són dones, treballadores i amb fills, 
podem multiplicar la xifra per 5....). 
Cada situació estressant suposa una 
activació del sistema nerviós simpà-
tic i la corresponent resposta fisio-
lògica i psicològica amb símptomes 
com l’augment de la pressió sanguí-
nia, l’aparició de neurotoxicitat, pèr-
dua de globus blancs, reducció del 
camp visual, bloqueig emocional, 
incapacitat per prendre decisions, 
etc.... I com afecta això al nostre cos?  
Doncs els efectes de l’estrès causen la 
mort d’unes 85.000 neurones diàries, 
el que en efectes perllongats,  suposa-
rien una mort prematura. Fins ara, 
el remei era prendre’ns la vida amb 
tranquil·litat, cosa que és molt difícil 
de fer ja que no podem deixar de tre-
ballar o no podem deixar els nostres 
fills a l’escola fins que relaxadament 
decidim anar-los a buscar. Els psicò-
legs han assumit que a vegades no 

podem reduir les situacions estres-
sants ni evitar l’activació simpàtica, 
però sí que podem crear un activador 
del sistema parasimpàtic, una mena 
d’antídot: l’optimisme. La literatu-
ra científica ha demostrat que una 
ràtio de 5 pensaments positius per 
cada un de negatiu suposen una dis-
minució dels efectes de l’estrés men-
tre que una ràtio inferior suposa un 
manteniment o empitjorament dels 
símptomes. Un altre element estudi-
at, motiu d’aquest article, és l’esport i 
l’activitat física, ja que s’ha demostrat 
que si es realitza una activitat que ens 
agrada de forma continuada, ràpida-

ment començarem a notar els matei-
xos símptomes. Per contra, si aques-
ta activitat es fa de forma puntual i 
sense continuïtat o es fa per motius 
únicament estètics, els efectes seran 
contraproduents i ens suposarà una 
font d’estrès. És veritat que alguns 

A

QUINA MINA DE PROPINA    Seb (Joso Sabadell)

Volem l’Estatut 
íntegre

Revisar el Pla 
General. 

Pensar el futur

 Ignasi Giménez *  Rafa Homet *

a arribat el moment de 
dir de forma clara que 
volem l’Estatut que va 
acordar el poble català 

i que defensarem, de forma cívica i de-
mocràtica, la nostra voluntat d’autoa-
firmació nacional i d’autogovern.
El Tribunal Constitucional (TC), amb 
la sentència que va dictar el passat di-
lluns 28 de juny davant el recurs pre-
sentat pel Partit Popular contra l’Es-

’estiu de 2008 l’equip 
de govern anunciava 
formalment en un ple 
que renunciava a revi-

sar el Pla General. Un dels seus regi-
dors escrivia que “no volem revisar 
el PGOU perquè no volem ampliar 
el sòl edificable a Castellar, no volem 
convertir espais agrícoles ni bosco-
sos en solars edificables”. Dos anys 
després, ens trobem un altre gir de 
180 graus en la política municipal. 
L’equip de govern ha fet públic un 
document on exposa la seva volun-
tat de revisar-lo perquè, en els onze 
anys que fa que es va aprovar l’úl-
tim, “pràcticament s’han esgotat els 
seus objectius”. Esperem que els ob-
jectius no siguin ara els que deia el 
regidor fa un parell d’anys... El Pla 
General d’Ordenació Urbanística 
(PGOU), com segurament ja deuen 
saber, és un document de treball on 
s’especifica com ha de ser un poble 
o una ciutat, és a dir, on es pot cons-
truir i on no, quants pisos d’alçada 
màxima poden tenir els habitatges 
d’una zona, on s’han de situar les 
indústries, els comerços... i què fer 
amb l’entorn natural, les masies, els 
usos agrícoles... Sobta que a menys 
d’un any de les eleccions munici-

H L

tatut de Catalunya, ha deixat clar que 
està totalment deslegitimitzat. Una ve-
gada més ha quedat palès que l’esperit 
de la transició encara no ha arribat al 
poder judicial. Els magistrats del TC 
han necessitat quatre anys de desesta-
bilització i de confrontacions, per aca-
bar dient que un preàmbul no te vali-
desa normativa i que la llengua pot ser 
pròpia i vehicular però no preferent. 
Han necessitat quatre anys per aques-
ta disbauxa. Amb la seva sentència, tal 
i com recull la declaració institucional 
que va aprovar dimarts el Ple muni-
cipal de Castellar, el TC ha malmès el 
pacte polític que va possibilitar l’Esta-
tut. Creiem que aquesta institució ha 
mostrat darrerament signes evidents 

de feblesa i descrèdit, per la qual cosa 
no està legitimada per dictar una sen-
tència que sega les aspiracions d’auto-
govern de Catalunya.
Estem convençuts que l’Estatut apro-
vat pel Parlament de Catalunya i les 
Corts espanyoles, i refrendat majori-
tàriament pel poble català, es va ela-
borar amb ànim de concòrdia i és ple-
nament constitucional. Per aquesta 
raó és necessari que fem sentir ben 
alta la nostra veu i expressar sense 
cap mena d’ambigüitat que no renun-
ciarem a cap de les aspiracions que 
fixa l’Estatut.Volem l’Estatut amb el 
seu text íntegre i garanties per poder 
desplegar-lo plenament. 
* Alcalde de Castellar

  Raw S.A. || joAN MuNdet

I jo per què faig esport? 

PLAÇA MAJOR

  Jordi Niñerola*

sempre diem que no tenim temps per 
fer esport o activitat física, però ens 
hem de plantejar buscar alternatives, 
com pot ser una excursió diumenge 
al matí, una caminada al capvespre, 
una partida de bitlles catalanes, etc... 
i és que per fer treballar el sistema 

parasimpàtic, tan sols es necessa-
ri respondre amb la frase “perquè 
m’ho passo bé” a la pregunta que fa 
de títol d’aquest article. 

* Representant del PSC a la Comissió de 

Salut Emocional de Castellar del Vallès

pals l’actual equip de govern obri 
un procés llarg com aquest. Entre 
estudis previs, l’obligat procés de 
participació ciutadana (i aquest 
és un matís important: hi ha qui fa 
participació ciutadana per obliga-
ció), creació de comissions i tràmits 
burocràtics diversos, difícilment 
es pot fer la revisió del Pla Gene-
ral abans de dos anys. Segurament 
ens trobem davant d’una plante-
jament electoralista: tota propos-
ta pot ser inclosa dins els estudis 
previs i qualsevol aspecte polèmic 
es pot posposar amb un estudi per 
a ser tingut en compte... passades 
les eleccions. O no, és clar.
Des d’Esquerra creiem que el PGOU 
és una eina bàsica per al futur d’un 
poble com el nostre. Una eina que 
cal fer servir de manera intel·ligent 
al servei d’un objectiu clar, pen-
sat i parlat: com ha de ser el nos-
tre poble el dia de demà. Allò que 
en diem model de municipi. Com a 
pas previ a la revisió del Pla Gene-
ral cal obrir un debat ampli i plural 
amb voluntat de consens per a de-
finir quin model de municipi volem. 
Un document que reculli el major 
nombre de visions possibles i amb el 
qual un major nombre de persones 
s’hi senti còmode i identificat. 
Si el debat sobre quin model de mu-
nicipi volem no s’engega immediata-
ment, abans de qualsevol estudi, el 
PGOU serà una eina al servei d’una 
minoria. Per a fer això, amb nosal-
tres que no hi comptin... 
* President secció local ERC

Bob Marley
MúsicNo oblidis la teva història ni el teu destí
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Espanya: Game Over

Per què ens veuen 
diferents? La lògica 

política (1)

 Montse Gatell, portaveu de CiU

 Xavier Bella *

arlar de l’Estatut potser cansa al-
guns, però és una obligació no 
només parlar-ne sinó preocupar-
se’n, perquè, lluny del que opinen 

alguns, el que passi amb l’Estatut de Catalunya 
ens incumbeix a tots els catalans i té a veure molt 
amb les nostres vides. Aquests dies s’han sentit 
als mitjans opinions com: “l’Estatut m’és igual, a 
mi el que em preocupa és la feina”, per exemple. 
I és veritat que malauradament la ciutadania té 

ns acusen d’apropiar-
nos de la força moral, 
de donar lliçons d’ètica; 
i malgrat les diferències 

irreconciliables, un halo invisible 
els uneix. Tots els partits tradici-
onals fan front comú per defensar 
qüestions inviolables, inalterables, 
de sentit comú. Qüestions que en 
política sempre s’han donat d’aque-

P

E

problemes molt reals de què preocupar-se, però 
no ho és menys que la norma que ha de regir el 
desenvolupament de Catalunya com a país és 
bàsica. És bàsica perquè d’això en depèn també 
el finançament del país i en depèn la possibilitat 
de posar fi a l’espoli que durant tants i tants anys 
Espanya està practicant a Catalunya, i perquè en 
depenen els nostres drets, la nostra identitat, la 
nostra llengua, la nostra possibilitat de “ser”.
Alguns pensaran que ja en podem tirar un bon 
tros a l’olla, de la identitat o la llengua, que d’ai-
xò no es menja, però potser hauríem de ser més 
agosarats, més valents, més honestos i pregun-
tar-nos com volem viure. Els problemes que té 
Catalunya ho són de Catalunya i també, en part, 

de l’Estat espanyol. No ens en podem abstreu-
re, la crisi és general. Però més enllà de la crisi 
hem de decidir si ens deixem trepitjar, si deixem 
que s’esfondrin les bases sobre la que durant 30 
anys de democràcia hem construït el nostre país. 
Pensem en quines possibilitats tindria Catalu-
nya si tingués la possibilitat de gestionar els seus 
propis tributs i impostos, si pogués gestionar els 
seus propis diners, si la política laboral, educati-
va, econòmica, etc., no depengués en part d’un 
altre país. Pensem què passaria si no haguéssim 
de ser per la força deutors d’un Estat que no ens 
respecta, que no ens entén ni ens vol entendre, 
que no ens hi vol. El Tribunal Constitucional ha 
atemptat contra la nostra dignitat i contra la nos-

lla manera i que ara, de sobte, uns 
insensats pretenen canviar.
La diferència rau en la lògica polí-
tica. Es pot defensar una lògica re-
presentativa o una lògica partici-
pativa. La lògica representativa no 
confia en que els ciutadans tinguin 
prou formació cultural i política per 
defensar els interessos comuns, i 
per això es nomena a uns represen-
tants, els polítics, que adoptaran les 
millors decisions per la comunitat. 
En canvi si fem cas a la lògica par-
ticipativa, veurem que els ciutadans 
si que poden tenir criteri i formació 
per prendre decisions polítiques i 
defensar els interessos comuns.
Els partits tradicionals, per definició, 

tenen una lògica que no defensa una 
participació directa. Tenen funcions 
clarament vinculades a la lògica re-
presentativa, com són estalviar deci-
sions de consens, defensar una estruc-
tura jeràrquica o augmentar el control 
sobre els dirigents. Aquest sistema re-
presentatiu disposa de molts pocs mit-
jans per a la participació i la implicació 
dels ciutadans en la presa de decisi-
ons col·lectives. Per exemple, des del 
PSC de Castellar s’intenta infructu-
osament convèncer del seu esperit 
participatiu i de les seves polítiques 
participatives, tanmateix, la lògica rí-
gida del sistema impedeix una autèn-
tica política participativa, més enllà de 
les paraules o de les accions simbòli-

ques (com fer decidir a uns veïns quin 
tipus de jocs infantils s’han d’instal·-
lar a un parc). D’aquesta manera, els 
partits tradicionals veuen les seves ac-
tuacions encotillades per el sistema i 
sense adonar-se’n, donen forma prò-
pia i manipulada a les demandes soci-
als; no poden evitar passar aquestes 
demandes pel sedàs del sistema, i així 
es desvirtua la validesa d’una autènti-
ca política participativa.
Des de L’Altraveu sempre hem defen-
sat que hi ha una altra manera de fer 
política després d’uns anys de dava-
llada, on la crisi institucional i la de-
safecció política és evident. Malgrat 
la dificultat de canviar l’entramat ins-
titucional, els nous moviments soci-

als, les noves onades participatives, 
estan entrant amb força. Malgrat tot, 
si no es té amplitud de mires pot pas-
sar que des de les institucions tradi-
cionals, rígides i encotillades, costi 
d’entendre la visió de la realitat so-
cial i política que té L’Altraveu. Pot 
costar perquè és un nou model de fer 
política més centrat en articular de-
mandes socials, generar debats i pro-
moure la participació política. Funci-
ons totes, destinades a donar sortida 
directa als interessos dels ciutadans 
i transmetre les demandes que ens 
arriben sense ser alterades. Aques-
ta és la gran diferència. 

* L’Altraveu

tra llibertat com a poble, però també contra la 
nostra llibertat com a persones. I no és només el 
Partit Popular qui ha imposat un recurs contra 
el nostre Estatut, ho han fet també institucions 
socialistes i el propi Defensor del pueblo, també 
socialista.  Tenim una única sortida, la unió. Que 
ens uneixi, més enllà de les ideologies, la catala-
nitat, la dignitat, la llibertat. Un economista deia 
l’altre dia: “Espanya: game over”. Doncs això, s’ha 
acabat el joc. Caminem cap a la sobirania com 
hem fet en altres temps. Ho devem a tants de-
fensors de la llibertat i la democràcia, als nos-
tres avis. I els ho devem també als nostres fills. 
El dia 10 de juliol, Catalunya, Castellar, ha de ser 
a la manifestació per la llibertat. 

EL TAULER

SUBVENCIÓ PER A 
FAMÍLIES AMB
INFANTS
DE 0 A 3 ANYS

TERMINI DE
PAGAMENT
DE L’IBI

HORARIS D’ESTIU 
DEL
SERVEI D’ATENCIÓ 
CIUTADANA (SAC)

La poden sol·licitar totes les fa-
mílies residents a castellar del 
vallès amb infants de 0 a 3 anys 
escolaritzats en llars d’infants, 
independentment de la llar d’in-
fants escollida i del nivell d’ingres-
sos de la unitat familiar. L’import 
de l’ajut és de 100 euros. 

data límit per sol·licitar la subven-
ció: 30 de novembre de 2010.

consulteu al web municipal tota la 
informació relacionada.

el període voluntari de pagament 
de l’impost sobre Béns immobles 
finalitzarà el proper dilluns 5 de 
juliol, en el cas dels rebuts no do-
miciliats.

Més informació:
organisme de Gestió tributària 
de la diputació de Barcelona 

Ajuntament:
passeig tolrà, 1
telèfon 937 473 211

el servei d’Atenció ciutadana 
(passeig tolrà, 1) romandrà obert 
de 8.30 a 15 h de l’1 de juliol al 14 
de setembre, de dilluns a diven-
dres. el dia 13 de setembre, esta-
rà tancat per Festa Major.

pots consultar els horaris d’estiu 
de diversos serveis i equipaments 
municipals al web de l’Ajuntament 
de la vila:
www.castellarvalles.cat

+ INFO:
www.castellarvalles.cat

+ INFO:
Tel. 937 473 211

+ INFO:
www.castellarvalles.cat
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 Jordi Mas

Els reforços per a la temporada 
del centenari han desembarcat en 
massa al Pepín Valls. El nou en-
trenador Quico Díaz ha anunciat 
set fitxatges d’una tacada. Dos per 
línia i un porter. Entre les noves in-
corporacions s’hi troben dos vells 
coneguts per a l’afició castellaren-
ca: Jordi Aguilar i Ivan Gallardo 
tornaran a vestir la samarreta de 
la Unió Esportiva Castellar des-
prés d’un any d’absència.

Els d’Aguilar i Gallardo són 
dos casos completament dife-
rents. Jordi Aguilar, màxim gole-
jador del Castellar la temporada 
2008-2009 amb 12 dianes, va aban-
donar la Unió per fitxar pel Ripo-
llet de Regional Preferent, que ha 
finalitzat en quart lloc de la divi-
sió. “Ja havíem coincidit amb el 

Quico al juvenil del Mercantil i 
és un entrenador que m’agrada, 
a més que el Castellar és l’equip 
del meu poble i em fa molta ilu-
sió ser-hi l’any del centenari”, 
comenta el davanter.

La temporada ha estat força 
més dura per a Iván Gallardo. El 
castellarenc s’ha passat un any 
sense jugar a futbol a causa d’una 
lesió al genoll. Gallardo es va sot-
metre a una operació dels lliga-
ments creuats l’octubre passat i 
no ha pogut tornar a tocar pilo-
ta fins fa tot just tres mesos. “Em 
fa molta ilusió entrenar amb el 
Quico Díaz. No l’he tingut mai 
com a tècnic però ell m’havia 
trucat sempre a cada equip on 
havia entrenat per si volia anar 
a jugar amb el seu equip”, explica 
Iván Gallardo, que de fet, ha man-
tingut la fitxa amb el Castellar du-
rant aquesta temporada.

El Castellar es reforça amb els primers jugadors, 

entre els quals Jordi Aguilar i Iván Gallardo, que 

tornen després d’una temporada fora del club

 Un gol de Jordi Aguilar en assistència d’Iván Gallardo al Pepín Valls la temporada 2007-2008. || josep GRAeLLs

El gol torna 
a la Unió 
Esportiva

Xavi Calm entrenarà un 
cadet a Divisió d’Honor

L’entrenador  castellarenc xavi 
calm dirigirà la temporada que ve 
el cadet A del jabac terrassa de 
divisió d’Honor, la màxima cate-

goria del futbol base català. calm, 
que va entrenar durant cinc anys 
equips de la unió esportiva caste-
llar, ha passat per diversos equips 
del terrassa i l’any passat va diri-
gir l’infantil de divisió d’Honor de 
l’entitat egarenca.

Quatre places més a la 
lliga de futbol 8

La lliga de futbol 8 que organitza la 
unió esportiva castellar passarà 
de 14 a 18 equips a partir de la pro-
pera temporada. L’entitat castella-

renca ha  obert quatre places més 
per ampliar la lliga, que ha arren-
cat aquest any amb èxit. tot i així, 
finalment no s’ha fet la lliga d’es-
tiu a causa de la manca d’equips. 
Només hi havia quatre inscrits la 
setmana passada.

A les incorporacions castella-
renques també s’afegeix David Mo-
reno, procedent del Sabadell B que 
ja havia jugat a la Unió Esporti-
va anteriorment. Els reforços, per 
ara, es completen amb el porter 
del Lliçà d’Amunt Marc Rossell, 
els defenses Óscar Vega i Enric 
Argemí, de Sant Cugat i Lliçà res-
pectivament, i el migcampista del 
Ripollet Alberto Mayoral. “La po-
lítica de fitxatges va orientada a 
quadrar una plantilla amb dos 
porters, set defenses, set mit-
jos i quatre davanters”, comen-
ta Quico Díaz, que també té com 
a objectiu intentar que la plantilla 
estigui formada pel màxim de ju-
gadors de Castellar.

LES NOVETATS

Porter
Marc Rossell (Lliçà d’Amunt)

Defenses
óscar vega (sant cugat)
enric Argemí (Lliçà d’Amunt)

Migcampistes
Alberto Mayoral (Ripollet)
david Moreno (sabadell B)

Davanters
iván Gallardo (inactiu)
jordi Aguilar (Ripollet)

L’entrenador diu que estan 
intensificant les negociacions 
amb d’altres jugadors perquè 
entre aquesta setmana i la prope-
ra hi ha possibilitats que la planti-
lla quedi definida “en un percen-
tatge molt elevat”. 

Segons explica el club, ja han 
tancat la seva renovació el porter 
Juanlu, i els jugadors Sabalete, 
Silvestre, Alavedra, Toni Gómez, 
Marc Argemí, Arcadi, Aitor Pozo, 
William Arango, Edu Nicart, Al-
bert Lluís i Marc Conde. L’entre-
nador també vol deixar enllestida 
aviat la llista de jugadors que juga-
ran a l’equip de Segona Territorial 
i els que ho faran al primer equip 
la propera temporada. 
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BÀSQUET

Cada any és un tornar a començar. 
I ja en van quatre. Ni a Primera 
Catalana, ni a Segona ni a Terce-
ra el Club Bàsquet Castellar no ha 
aconseguit aguantar el seu primer 
equip femení una sola temporada 
de les últimes quatre. Per confor-
mar l’equip de la propera tempo-
rada ara mateix només hi ha cinc 
jugadores.

El detonant va ser una de-
cisió del club, que va anunciar a 
Saray Budia que no comptava amb 
ella per a la pròxima temporada. 
La reacció en cadena va fer que 
quatre jugadores més decidissin 
marxar -Carlota Puig, Laura Ber-
nadí, Eli Cano i Alba Rossell-, a 
més d’Anna Planas, que ha fitxat 
pel júnior del Caldes. A més, l’en-
trenador Esteve Chavala també ha 

  Jordi Mas

El femení s’esmicola 
una temporada més
El Club Bàsquet Castellar haurà de tornar a reconstruir l’equip femení 
després de la marxa de la meitat de les seves jugadores

optat per no seguir com a tècnic 
del femení, tot i que seguirà vin-
culat al club com a entrenador del 
cadet masculí. “Sempre hi ha de-
cisions amb què pots estar més 
o menys d’acord però això no vol 
dir que jo no vulgui continuar lli-
gat al club”, explica Esteve Cha-
vala, que porta gairebé tota una 
vida vinculat al Club Bàsquet Cas-
tellar.

Amb els últims moviments 
el femení queda actualment con-
format per Sílvia Alavedra, Sílvia 
Sánchez, Bea Barrera, Txell Do-
mènech i Imma Domènech. Només 
cinc jugadores i ara la feina és del 
club per confeccionar un conjunt 
amb suficients jugadores com per 
començar la lliga el mes de setem-
bre. “Ja prevèiem que això podia 
passar quan vam prendre la de-
cisió, no ens ha agafat de sorpre-
sa. Però ara no tenim alternati-   Només la meitat de jugadores segueixen la propera temporada. || j. GRAeLLs

va i hem de buscar jugadores per 
poder fer l’equip”, explica el co-
ordinador Jordi Juste. També s’ha 
de buscar un nou entrenador per 
rellevar Esteve Chavala a partir 
del setembre.

El sènior femení del Caste-
llar porta quatre temporades se-
guides reinventant-se. Quan enca-
ra estaven a Primera Catalana es 
va produir la primera fuga en bloc 
de jugadores i l’equip va descen-
dir de categoria un any més tard. 
D’aquell grup de jugadores no en 
va quedar cap i això va precipitar 
la desaparició del sènior B femení. 
Les jugadores del filial van passar 
a jugar a l’equip de Segona Cata-
lana i aquell any també es va bai-
xar de categoria. Novament, a la 
pretemporada, més de la meitat de 
l’equip va abandonar el club. Per 
quart any consecutiu al Castellar li 
tocarà muntar un nou femení. 

L’escorta Xavi Esteve i el pivot 
Sergio Costa són els jugadors 
descartats finalment pel Club 
Bàsquet Castellar Clusellas Den-
tal de cara a la propera tempo-
rada a l’equip de Copa Catalu-
nya. La incorporació de Carles 
Cobo, Sergio García i Jaume 
Viñallonga ha obligat al tècnic 
Jordi Juste a quedar-se amb 12 
jugadors de cara a la tempora-
da que ve.

El club va proposar al jove 
interior Sergio Costa la possibi-

  Redacció
litat de jugar al sènior B però ju-
gador i entitat no han arribat a 
cap acord. Amb Xavi Esteve el 
cas és diferent. S’havia de des-
cartar un jugador exterior i, se-
gons la versió del club, s’ha cre-
gut prioritari primar el sentit 
col·lectiu d’equip per buscar una 
plantilla el màxim de cohesiona-
da possible.

Ara l’equip queda configu-
rat amb els bases David Martí-
nez i Albert Cadafalch, els escor-
tes David Pino i Oriol Parcerisa 
i els alers Carles Cobo, Lisard 
Ruiz i Albert Juanico a la línia 
exterior. Completen l’equip els 

Esteve i Costa són els descartats ala-pivots Jaume Viñallonga i 
Joan Comellas i els pivots Chus 
Zoyo, Sergio García i Josep Ro-
dríguez.

En un principi aquests 12 ju-
gadors són els que començaran 
la temporada el proper mes de 
setembre a Copa Catalunya. Tot 
i així, l’entrenador Jordi Juste no 
descarta encara fer alguna incor-
poració més abans que comenci 
la propera temporada. Tot i que 
a aquestes alçades ja és compli-
cat trobar jugadors al mercat, la 
plantilla encara no es considera 
tancada i el club roman a l’espe-
ra que pugui sorgir algun altre 
reforç. Una de les principals pri-
oritats ja s’ha aconseguit, que 
era fitxar jugadors amb experi-
ència a la categoria sense tocar 
la columna vertebral de l’any 
passat per afrontar amb garan-
ties la Copa Catalunya.   Esteve i Costa, al centre de la foto, en l’últim partit del Castellar al Prat. || j.G.

Jordi Juste es queda amb 12 jugadors al sènior masculí a l’espera de tancar la plantilla
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A casa no t’escapes

El Mundial de Motociclisme arriba 
aquest cap de setmana al Circuit 
de Catalunya amb un Dani Pedro-
sa situat a 47 punts de Jorge Lo-
renzo. El mallorquí lidera la clas-
sificació general del MotoGP i ha 
ampliat les diferències respecte 
els seus perseguidors gràcies a 
tres victòries en les últimes qua-
tre curses disputades.

Amb el segon lloc de la ge-
neral recuperat en el passat Gran 
Premi d’Holanda, Dani Pedrosa ha 
d’evitar que Jorge Lorenzo agafi 
més distància. Pedrosa ha acon-
seguit una victòria recentment al 
Circuit de Catalunya a la categoria 
del MotoGP. Va ser fa dues tem-
porades, amb un triomf brillant, 
que sobresurt respecte a les al-
tres actuacions del pilot a la cate-
goria reina. La temporada passa-
da només va poder ser sisè en una 
cursa molt recordada per la pugna 
entre Rossi i Lorenzo per la vic-
tòria. El mallorquí no ha guanyat 
mai a Catalunya al MotoGP.

  La cursa de la setmana passada al Gran Premi d’Holanda. || MotoGp

Dani Pedrosa i el Mundial de Motociclisme arriben diumenge a Montmeló

Anna Martí guanya els 1.500 metres

Tornen les 4 hores de resistència en BTT

Anna Martí va aconseguir im-
posar-se al Campionat de Ca-
talunya de veterans disputat 
diumenge passat a Sant Boi 
de Llobregat. La corredora del 
Club Atlètic Castellar va vèn-
cer a la cursa de 1.500 metres 
amb un temps de 7 minuts 33 

Castellar del Vallès acull aquest cap 
de setmana la tercera edició de les 
4 hores de resistència en BTT, una 
prova organitzada pel Club Ciclis-
ta Castellar - Bike Tolrà. Enguany el 
traçat serà nou en la seva major part. 
Es mantenen alguns trams de les edi-
cions anteriors però s’han canviat al-
gunes baixades per aconseguir un cir-
cuit més tècnic i trencacames de prop 

substitut de rossi || Wataru Yo-
shikawa serà el relleu de Valenti-
no Rossi a Yamaha fins que l’ita-
lià no estigui recuperat de la seva 
lesió. El pilot japonès, de 41 anys, 
només havia competit una vegada 

al Mundial de Motociclisme l’any 
2002, quan ni tan sols Rossi es tro-
bava a la categoria reina. Al mani-
llar d’una Yamaha, Yoshikawa va 
participar a Motegi i va finalitzar 
en dotzena posició. || j. MAs 

Josep Maria Fresno es va imposar 
amb 83 punts i 8 bitlles a la tira-
da de bitlles catalanes de la Festa 
Major de Can Carner. En segona 
posició va quedar Cristian Villa-
escusa amb 74 punts, mentre que 
Carles Franch va ocupar el tercer 
lloc. Merche Nogués va ser la mi-
llor noia. || j. M.

Fresno guanya la 
tirada de Can Carner

El ciclista castellarenc Josep Maria Martínez va finalitzar en sisena 
posició de la general en la segona edició de la Montsec-Montsec, una 
prova inclosa al circuit Ciclo-Pirineus. Martínez va ser tercer de seva 
categoria i va obtenir el diploma d’or. També van obtenir-lo els altres 
dos castellarencs a la prova: Joan Luque i David Pérez.

cedidA

Martínez és sisè a la cursa del Montsec

de dos quilòmetres a la zona del Parc 
de Colobrers. Les 4 hores de resistèn-
cia es faran de quatre a vuit de la tarda 
i s’espera la presència de ciclistes de 
renom. L’organització preveu una gran 
participació, superior a la de l’any pas-
sat, i hi haurà ciclistes campions d’Es-
panya a la cursa. Cada equip partici-
pant poden tenir un màxim de quatre 
corredors. || RedAcció

segons i 23 centèsimes. D’altra 
banda, la castellarenca Rosa Gili 
va ser segona en llançament de 
martell, Manolo Hoyo i Josep 
Permanyer van ser segon i ter-
cer als 1.500 metres, mentre que 
Josep Maria Bea va ser segon en 
en llançament de martell.

CICLISME BTT  |  CLUB CICLISTA CASTELLAR BITLLES  |  FESTA MAJOR

CICLISME  |  CICLO-PIRINEUS

ATLETISME  |  CAMPIONAT DE CATALUNYA

MOTOR  |  MUNDIAL DE MOTOCICLISME
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FUTBOL SALA

Marta: “Hi ha bons jugadors però 
els manca filosofia de futbol sala”

L’Athlètic 04 s’armarà d’experi-
ència a la seva banqueta. Ferran 
Marta serà l’engarregat de donar 
un plus de disciplina tàctica a 
l’equip. La seva trajectòria l’ava-
la. Marta ha estat jugador i entre-
nador durant molts anys del Fut-
bol Sala Castellar. Ha entrenat a 
Nacional A i Nacional B, i en els 
darrers anys ha estat al Palau de 
Plegamans, equip amb què ha as-
solit dos ascensos.

“Hi ha bons jugadors amb 
un gran nivell tècnic i físic”, de-
clara Ferran Marta, tot i que con-
sidera que “l’equip va una mica 
mancat de filosofia de futbol 
sala”. L’Athlètic 04 es va mante-
nir a Preferent Catalana aques-
ta temporada i Marta no veu pro-
blemes perquè la temporada que 
ve puguin consolidar “sense pas-
sar angúnies” la categoria. És per 
això que el tècnic considera que 
l’Athlètic necessita entre quatre 
i cinc reforços per apuntalar la 
plantilla d’aquest any. “L’equip 
ha de millorar en totes les fa-
cetes. Per exemple aquest any 
han anat fluixos a la porteria. 
Un dels porters va plegar i l’al-
tre es va lesionar i han hagut de 
jugar alguns partits amb un ju-
gador de pista a la porteria”, co-
menta el nou míster. “L’estabili-
tat a la porteria és indispensable 
en futbol sala”.

L’Athlètic no ha patit en excés 
aquesta temporada per salvar la 
categoria de Preferent Catalana, 

  Jordi Mas

  Ferran Marta en un entrenament aquesta setmana al pavelló Joaquim Blume. || josep GRAeLLs

Ferran Marta es posa a la feina al capdavant de l’Athlètic 04 Castellar per preparar la propera temporada a Preferent Catalana

“L’equip ha de
millorar en totes les 
facetes i s’ha de
reforçar a la porteria”

“Començarem per
millorar la defensa i 
també cal treballar 
alguns conceptes”

però a la segona volta de campi-
onat els castellarencs van enca-
denar una ratxa de derrotes que 
els va fer acostar a la zona peri-
llosa. “Al principi van guanyar 
molts partits en l’últim minut 
però quan es van trobar equips 
treballats que sabien sortir de 
la pressió i la sort se’ls va girar 
van començar a patir força”, ex-
plica Marta. Malgrat que els úl-
tims dos anys ha estat apartat de 
les banquetes per motius perso-
nals, el tècnic castellarenc  no ha 
deixat de banda el futbol sala del 

poble i l’ha seguit com a aficionat 
en molts partits al pavelló Joa-
quim Blume.

A partir d’aquesta mateixa 
setmana ja han començat els pri-
mers entrenaments que serviran 
perquè Ferran Marta pugui co-
nèixer els jugadors i quedin defi-
nits els jugadors dels equips A i B 
del club. Seran partits amistosos 
que donaran al tècnic la prime-
ra base per conformar la planti-
lla. “La preparació física i els as-
pectes tècnics els deixarem cap 
a finals d’agost”, comenta Marta. 

Serà llavors quan molt probable-
ment ja hauran arribat les prime-
res incorporacions i Ferran Marta 
ja podrà implantar la seva filoso-
fia amb l’equip al complert. “Co-
mençarem per la defensa i per 
treballar alguns moviments i 
conceptes que manquen a al-
guns jugadors”, insisteix. L’Ath-
lètic reprendrà els entrenaments 
entre finals d’agost i principis de 
setembre i la temporada no co-
mençarà cap a l’octubre, quan ar-
renquen la majoria de competici-
ons de futbol sala.

romero i soler segueixen || Els 
entrenadors que han dirigit l’Ath-
lètic 04 aquesta temporada, Do-
mingo Romero i Edu Soler, ja te-
nien pensat plegar aquest juny 
i buscar un relleu a la banqueta 
durant aquest mes d’estiu. Ferran 
Marta ja ha dit que compta amb 
ells dos per conformar el cos tèc-
nic de cara a la propera tempora-
da. “La temporada és molt llar-
ga i és interessant que hi hagi 
gent a la banqueta que pugui co-
nèixer el sistema de l’equip”, co-
menta el nou tècnic. 
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La Biblioteca Municipal 
homenatja José Saramago

des de fa una setmana, la bibliote-
ca exposa els llibres de l’escriptor 
portuguès josé saramago, mort fa 
dues setmanes

Proposta de nous llenguatges
per al pessebre català

el Grup pessebrista de castellar 
del vallès dedicarà un espai de 
la 13a Biennal del pessebre ca-
talà que se celebrarà el proper 

Nadal 2010 a mostrar noves for-
mes d’expressió aplicades al pes-
sebre. per això, han convocat als 
pessebristes, estudiants d’art etc,  
a participar amb una obra de cre-
ació.Més detalls al proper núme-
ro de L’ActuAL.

Lectura dramatitzada, 
avui al vespre a l’Ateneu

L’escola espaiart ha programat 
una lectura dramatitzada titula-
da ‘Romance, Romance’ a càr-
rec de jordi vidal i Laia piró

Nits d’estiu, nits de concerts

A partir d’avui, les nits de juliol estaran 
farcides de concerts. A la programació ha-
bitual de l’Ajuntament i del Calissó Espai 
Plural s’hi afegeix el cicle Nits d’Estiu, que 
comença avui i que finalitzarà el proper 24. 
La Coral Xiribec enceta enguany els con-
certs, amb l’acte principal de celebració del 
seu 20è aniversari, que tindrà lloc a l’Audi-
tori Municipal. Es dóna la casualitat que el 
primer concert públic de la coral va ser en 
aquest mateix escenari i també s’hi va ce-
lebrar el concert del 10è aniversari. Demà 
serà el torn de la cantant Anna Roig.

La Coral Xiribec ha convidat els seus 
exdirectors i excantaires a afegir-se a aquest 

  Marina Antúnez
concert de celebració, en què s’interpereta-
rà una selecció de les cançons més signifi-
catives de tot el repertori que la coral ha 
cantat durant aquests 20 anys. També s’ha 
convidat el Cor Infantil de la Coral Sant Es-
teve. En els seus 20 anys d’història, la Coral 
Xiribec ha actuat en diverses comarques de 
Catalunya, Barcelona, Canàries, País Basc, 
el sud de França i Noruega, i durant 18 anys 
ininterrompudament ha organitzat el Musi-
coral, un concert que se celebra cada mes de 
maig a Castellar en què hi participen com 
a convidats dos o tres cors d’àmbit comar-
cal i regional.

El cor ha estat dirigit per Esteve Cha-
vala, Núria Oller, Jaume Sala i Glòria Coma. 
Actualment Esteve Costa i Ventura, excan-
taire de la coral, n’és el director.

  La Coral Xiribec durant un concert a Oslo. Avui celebra a Castellar els seus 20 anys.  || ARxiu

Avui s’inicien els concerts al Palau Tolrà amb el 20è aniversari de la Coral Xiribec. Demà actua Anna Roig i L’ombre de Ton Chien

anna roig || El debut discogràfic d’Anna 
Roig i L’ombre de Ton Chien va ser l’any 
2009, culminant una àmplia trajectòria per 
part dels seus membres. Les composicions 
d’Anna Roig li han fet merèixer el segon 
premi al Concurs de Cantautors d’Horta 
Guinardó i el primer premi a la V Trobada 
de Cançoners, Romancers i Cantautors de 
Bescaran, així com el Premi Cerverí 2009 a 
la millor lletra de cançó en català i el premi 
Carles Sabater 2009 a la millor cançó en 
català.

L’autora penedesenca havia presentat 
un primer espectacle en solitari l’any 2005 
en algunes sales de la ciutat de Lyon, on la 
seva característica barreja de teatre i mú-
sica ja era rebuda amb entusiasme. Tornant 
a Catalunya després dels seus estudis al de-
partament de Cançó de l’Escola Nacional de 
Música de Villeurbanne, Anna Roig funda 
L’ombre de Ton Chien amb la intenció de 
versionar grans clàssics de la cançó fran-
cesa. Ho fa acompanyada de quatre músics 
amb els que recorre la geografia catalana 
durant més de tres anys.

La química creada entre els músics de 
L’ombre de Ton Chien, així com la creixent 
activitat compositiva de l’Anna Roig, fa que 
la banda decideixi apostar pel repertori de 
creació pròpia, que es presenta en forma 
d’espectacle i de treball discogràfic de ma-
nera complementària. El primer disc d’Anna 
Roig i L’ombre de Ton Chien ha estat editat 
per Satélitek, i va ser presentat per prime-
ra vegada a l’Auditori de Vilafranca del Pe-
nedès el passat 22 de maig de 2009, i pos-
teriorment a diferents llocs de la geografia 
catalana. 

  Anna Roig, líder de la formació  || cedidA

Anna Roig i
L’ombre de Ton Chien

Anna Roig:

Carles Sanz:

Magí Batalla:

Carles Munts:

Ricard Parera:

veu

piano, teclats,
melòdica i carrilló

guitarra

contrabaix

bateria
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L’espectacle ‘Esfèric’ 
torna amb aires nous

El muntatge de l’Esbart Teatral Es-
fèric torna a Castellar aquest ves-
pre a l’Auditori Municipal a partir 
de les 21.30 hores i totalment reno-
vat. També es podrà veure demà i 
diumenge i el cap de setmana que 
ve. “És una cosa gran, impossi-
ble d’explicar. El més destacat 
és la dansa”, explica Clara Simó, 
la directora, juntament amb Bea 
Hernández. 

La nova proposta d’Esfèric 
abandona el foc tot i que manté els 
efectes visuals. “Ara utilitzem un 
llum negre, com el de les discote-
ques, per fer els efectes de llum”. 
Els elements del foc no són possi-
bles a l’interior de l’Auditori. 

L’Esfèric compta amb vuit 
noies ballarines i 16 joves del grup 
de teatre EsbarJo, “que fan tres 
números dirigits per Llorenç 
Genescà i Bet Tena”, comenta 
Simó.  També hi ha quatre solis-
tes i quatre músics, que interpre-
ten dues de les cançons de l’es-

pectacle. “Són músiques molt 
esfèriques, és a dir, que no co-
neix quasi ningú però que exis-
teixen”, diu Simó.

L’Esfèric va néixer per prime-
ra vegada ara fa dos anys, quan es 
va poder veure a la zona de l’Ska-
te Parc. “Llavors parlàvem dels 
quatre elements: terra, aire, foc 
i aigua”. Aquesta vegada, però, la 
proposta va més enllà i es reno-
ven les danses. Només es repeteix 
algun efecte “com el de les ona-
des, que ja va agradar molt i que 
per això hem volgut mantenir”, 
aclareix Simó.

També s’ha conservat el nom 
perquè “ el concepte ‘Esfèric’ ens 
agrada molt, per la cosa global, 
gran, diferent i trencadora”, diu 
Simó.

El que s’explica ara a l’Esfèric 
és l’evolució de la vida, de la terra, 
del món, “fins al què creiem que 
serà el final, un final bastant ca-
tastròfic”. És per això que el pro-
pòsit de l’espectacle és impactar, 
ja sigui per bé o per mal, ja que 
aquest final no serà feliç. “És un 

  Marina Antúnez

  Assaig de l’actuació d’’Esfèric’ que es presenta aquest vespre a l’Auditori Municipal. || cedidA

Propostes d’estiu 
a l’Espai Jove

  Moment d’una activitat de Breakdance a l’Espai Jove.  || ARxiu

Aquest mes de juliol, els nois i 
noies de Castellar podran gaudir 
de l’oferta lúdica i esportiva que 
l’Espai Jove de l’Ajuntament ha 
programat. Activitats per a tots 
els gustos i butxaques perquè tot-
hom pugui tenir un espai de lleure 
sense moure’s del poble. 

Aquest passat dijous es va 
dur a terme l’assablea per a deci-
dir les activitats de juliol, així com 
també els tallers de setembre, fes-
tes i activitats de calendari.

Del 5 al 9 de juliol s’ha orga-
nitzat la Setmana Fresca, una set-
mana amb activitats d’aigua, pis-
cina, sortida a la platja i guerra de 
globus d’aigua. 

Del 19 al 23 de juliol es durà 
a terme la Setmana Tribal, que 
inclourà un taller de percussió, 
carioques, beat box, breakdance, 
Play Station, Wii i d’altres pro-
postes interactives.

Del 26 al 30 de juliol serà el 
torn de la Setmana Aventurera, 
durant la qual es duran a terme 
activitats esportives com el rocò-
drom, naturpark, una sortida a la 
muntanya i d’altres aventures. 

A més , durant tot el mes es 
podrà fer ús de l’Espai Esportiu, 
amb un 3x3 de futbol, bàsquet, 
volei i molts més esports. 

L’Espai Jove tambe ha con-
vocat  el Ral·li Fotogràfic Juliol 
Jove. Les inscripcions s’obren el 
dia 5 i finalitzen el 9. El tema de 
les fotografies ha de fer referèn-
cia a activitats d’estiu de l’Espai 
Jove i es poden utilitzar càmeres 
digitals i fotografies amb telèfon 
mòbil. Hi haurà un primer, segon 
i tercer classificat. 

Per a realitzar les activi-
tats es poden fer les inscripci-
ons fins el mateix dia de l’activi-
tat escollida. Per consultar més 
informació també es pot enviar 
un correu a espaijove@castellar-
valles.cat. 

  M.A.

espectacle més difícil de com-
prendre que el primer que vam 
fer”, explica Simó.

Per aquest motiu, els com-
ponents de l’Esfèric han muntat 
una exposició al vestíbul de l’Au-
ditori on explicaran una mica què 
és cada cosa. Aquesta mostra es 
podrà visitar mitja hora abans 
de l’espectacle o bé després, per 
a comprendre millor tot el què 
s’haurà vist.

La durada d’aquest nou Es-
fèric és d’una hora, “amb dos en-
treactes de cinc minuts perquè 
el públic tingui temps de refle-
xionar sobre el què ha vist”, diu 
Simó. Per la directora aquest mun-
tatge ha estat difícil però satisfac-
tori “i és que hem de coordinar 
entre 25 i 30 persones dalt d’un 
escenari molt més gran que el de 
l’Ateneu”.

Simó ha comptat amb la codi-
recció de Bea Hernández i també 
amb Joan Grané a la producció. 
Reconeix que li agradaria “que la 
gent sortís impactada i que, un 
cop a casa, hi reflexionés”.  



CULTURA

28 deL 2 AL 8 de juLioL de 2010· cAsteLLAR deL vALLès

L’Esbart Teatral de Castellar ha estat du-
rant tot l’any celebrant el seu centenari, 
però dissabte va ser el torn de l’acte central.  
Va ser una oportunitat, doncs, de treure 
l’Esbart al carrer amb activitats organitza-
des per cadascuna de les diferents seccions 
de l’entitat: teatre, grallers, gegants, diables, 
víbria, tabals i malabars. “Estem contents 
perquè vam ensenyar l’entitat”, destaca 
la seva presidenta Bet Tena.

Les activitats van començar a les 11 del 
matí, quan els actors de l’Esbart Teatral van 
sortir al carrer per oferir diferents accions 
teatrals. “Volem aprofitar que la gent surt 
al carrer a comprar el dissabte al matí”, 
apuntava Llorenç Genescà que és membre 
de la Junta Directiva de l’ETC. Després de 

L’ETC celebra el centenari 
ple de música, foc i teatre

  Mireia Sans

  Els Diables de l’ETC van fer passar el correfoc pels carrers del casc antic. || j.G.

L’Esbart Teatral de Castellar va celebrar dissabte el seus cent anys mostrant totes les activitats que es fan des de l’entitat

Desmais espontanis dissabte a la plaça Major

Pels volts de les 12 del migdia es va poder sentir un petard a les immediacions de 
la plaça Major i tot un grup de persones es van desmaiar durant dos minuts. Era 
el Flashmob que havia organitzat l’Esbart coincidint amb els actes del seu aniver-
sari, per reclamar més espais d’ombra a la plaça.

Dos nous gegantons per als més petits

Els més petits de l’Esbart Teatral de Castellar ja podran portar els seus gegants. I 
és que l’entitat, coincidint amb el centenari, va batejar dissabte els nous gegantons 
de pal que són el Sol i la Lluna en miniatura. Diversos nens de l’ETC ja van fer els 
balls inaugurals dissabte a la tarda a la plaça Major.

cadascuna d’aquestes mostres teatrals, els 
actors de l’ETC repartien informació als 
ciutadans sobre les activitats que hi havia 
previstes per aquell vespre i nit. Després, a 
les 12 del migdia, va tenir lloc una activitat 
espontània, el Flashmob, que va consistir en 
un desmai col·lectiu durant uns dos minuts. 
L’objectiu era reivindicar més espais d’om-
bra a la plaça Major. 

A la tarda, les activitats van començar 
amb el bateig dels gegantons. Uns gegants 
de pal més petits, el Sol i la Lluna, que per-
metran que ara els més petits de l’Esbart 
Teatral també tinguin possibilitat de por-
tar el gegant. Un cop batejats, era el mo-

ment d’estrenar aquests dos nous gegants 
petits de l’ETC amb una ballada a la ma-
teixa plaça que va acabar amb unes dan-
ses per part dels gegants més grans. Tot 
seguit, els més petits van poder gaudir de 
tallers de malabars, de gegants, de pintar 
cares i també van poder deixar la seva em-
premta a un gran mural que va estar pen-
jant durant tota la tarda i el vespre a la ma-
teixa plaça Major.

 “Les activitats de la tarda van rut-
llar molt bé, el bateig dels gegantons va 
ser molt emotiu i, sobretot, vam poder 
ensenyar l’entitat”, destaca Tena. Tena 
també va apuntar que l’assistència a les ac-
tivitats de tarda no va ser tant alta com ha-
guessin volgut, “potser perquè al ser pont 
i feia molta calor, això ens va restar gent”, 
detalla Tena.

A dos quarts de deu va començar el 

correfoc que va recórrer els carrers del 
barri vell des de l’era d’en Petasques i fins a 
arribar a la mateixa plaça Major, on els dia-
bles van poder encendre el pastís del cente-
nari de l’ETC. Tot plegat, sempre acompa-
nyat de la música dels tabalers i els grallers 
de l’Esbart. Acabat el correfoc, va ser el torn 
del concert del grup de música de l’Esbart, 
els Van de Vinatxo que amb el seu folk del 
ganxet van fer moure tota la plaça Major, a 
ritme de cançons conegudes, però també 
del seu darrer disc. “El concert se’ns va 
fer curt, perquè el correfoc es va allar-
gar i vam haver de plegar, això va ser una 
pena”, afirma Tena. 
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16.280 usuaris 
a la sala d’estudis

La Biblioteca Municipal Antoni 
Tort ha donat a conèixer les xi-
fres d’assistència de l’Hora del 
Conte Infantil, l’Hora del Pati i 
l’Hora Golfa del Conte d’aques-
ta temporada hivern-primave-
ra. El balanç és positiu perquè 
hi ha hagut una afluència d’es-
pectadors que s’ha mantingut. 
Són unes activitats que organit-
zen i coordinen, conjuntament, 
la biblioteca i la ludoteca.

Si parlem de l’Hora del 
Conte Infantil, 290 persones en 
total han assistit a les sis pro-
postes que es van realitzar entre 
el mes de gener i aquest mes de 
juny. El mes que ha estat més 
fluix és el març, mentre que el 
que ha comptat amb més parti-
cipació és el mes de juny.  

L’Hora del Pati, que es porta 
a terme al pati compartit de la 
ludoteca i la ludoteca, ha comp-
tat amb 223 assistents, repartits 
en cinc  sessions. El mes que ha 
estat més participatiu, contràri-
ament amb el que ha passat amb 
l’Hora del Conte Infantil, ha estat  
el  març, amb 57 persones.

Finalment, a l’Hora Golfa 
del Conte hi han assistit 160 
persones en les cinc sessions 
que s’han programat. La que 
ha comptat amb més públic ha 
estat la del juny, amb 42 perso-

nes, seguit del mes de maig, amb 
41, i l’abril, amb 32 participants. 
L’activitat del conte de la biblio-
teca s’atura ara i durant tot l’es-
tiu. Es reprendrà al mes d’octubre 
d’aquest mateix any.

servei de sala d’estudi || Les sales 
d’estudi de la Biblioteca han batut 
rècord d’assistència aquest 2010. 
Només amb els quatre mesos de 
l’any transcorreguts ja s’han igua-
lat les xifres del 2009. En total, hi 
ha hagut 16.280 estudiants que 
han fet ús del servei, que traduït en 
temps, hi han estat 3.321 hores. Els 
mesos que han comptat amb més 
estudiants han estat el maig i juny. 
També han tingut un nombre nota-
ble d’usuaris els mesos de novem-
bre i febrer, amb 1.350.

El servei de sala d’estudi és 
ofert per la Regidoria de Cultura i 
està dirigit pel personal de la biblio-
teca. L’objectiu del servei i és donar 
suport a la formació acadèmica ofe-
rint un horari extra d’obertura, de 
21 a 01 hores, i dissabtes, de 17 a 21 
h. Es mantenen oberts els serveis 
de punts de lectura, lavabos i wi-
fi. A més, es pretén posar a l’abast 
un servei pels estudiants que no es 
poden desplaçar a d’altres sales 
d’estudi de la comarca.

L’aforament de les sales d’es-
tudi es va millorar l’abril de 2009 
amb 12 seients de jardí al pati d’en-
trada i una taula petita a la Sala de 
les Voltes. 

  M.A.

La Festa de Sant Joan a Castellar es va viure, un any més, amb una total intensitat. Protagonitzada sobretot per 
la Festa de Can Carner, i també celebrada al Mercat Municipal (a dalt a la dreta) i al Calissó, els castellarencs i 
castellarenques van poder gaudir d’una gran revetlla i d’un cap de setmana festiu que finalitzava diumenge 27 
amb una cantada d’havaneres.  Els actes que van tenir més èxit són els que veïns i veïnes de Can Carner van or-
ganitzar per a petits i grans, com el  concurs de pastissos, el sopar popular, el ball de carrer o la festa de l’escuma 
(imatges de l’esquerra). Els infants i joves van gaudir de tot aquest festival d’activitats, així com també de l’ac-
tuació de Bufanúvols. Els paradistes del mercat van celebrar la revetlla amb els seus clients convidant-los a una 
porció de coca i una copa de cava. D’altra banda, els diables de Castellar ( a la dreta) també es van deixar sentir 
amb el rebombori que van organitzar amb el correfocs de les Festes de Can Carner. || M. ANtúNez

Fotos: josep GRAeLLs

L’esclat de Sant Joan
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* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

EXPOSICIONS

Biblioteca Municipal
sala Boadella, 6

Llibres prohibits
Fins al 17 de juliol

Llibres Homenatge
a José Saramago

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Pintura digital
de pedro Morales
Fins al 17 de setembre

CURSOS

Classes de Balls de Saló
divendres, de 18 a 19 h
casal catalunya

Bollywood
dilluns, de 20.30 a 22 h

Ioga
dimarts, de 21 a 22 h
dijous, de 19 a 20 h

Reiki - Nivell 1
dies: 16, 17 i 18 de juliol

La sala de ser · 665 020 903

Iniciació a la
direcció orquestral
inici: 19 de juliol
inscripcions: 615 411 687

Nits d’estiu*
Cinema a la fresca
Que se mueran los feos
plaça catalunya · 22 h06dt

Presentació del CD*
M’agrada de Macedònia
Biblioteca · 18 h

Nits d’estiu*
Sardanes
cobla jovenívola
plaça Mercat · 21.30 h

Conferència
sobre transtorns 
personalitat
punt d’informació · 19 h
organització: suport castellar08dj ALTRES

Colònies d’estiu
Moviment de colònies i esplai
informació i reserves:
638 177 050

Colònies d’estiu
escola La immaculada
inscripcions: 24 al 31 de maig

Museu de Coca-Cola
tots els dies
de 10 a 13.30 h
de 16.30 a 19.30 h
carrer jaume i, 42

La Coral Xiribec
cerca nous cantaires a 
partir de 18 anys
informació:
937 148 092 - 937 148 210

Campanya “Posa-li el xip”
sol·licituds dels
descomptes a l’Ajuntament

Espai de suport a la lac-
tància i a la maternitat
cada dilluns, de 15 a 17 h
inscripcions: La sala de ser

TALLERS

Composició i producció
Guitarra flamenca
Rumba
inscripcions: 615 411 687

Nits d’estiu*
Concerts als 
Jardins del Palau
coral xiribec
jardins palau tolrà · 21.30 h

Teatre
esfèric
Auditori · 21.30 h
organització: etc

Visita del Molt 
Honorable Senyor 
José Montilla i 
Aguilera president 
de la Generalitat 
de catalunya, a el 
Mirador centre de 
coneixement*
plaça del Mirador · 19 h

02dv

Lectura dramatitzada
Romance, Romance 
jordi vidal i Laia piró
sala petit Format · 20.30 h
organització: espaiart

Nits d’estiu*
Concerts als Jardins
els amics de les Arts
jardins palau tolrà · 21.30 h

Teatre  ·  esfèric
Auditori · 21.30 h · org.: etc

Festa de Can Font 
i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
can Font

organització: veïns de can Font

i ca n’Avellaneda
09dv

4 hores de
resistència BTT*
parc de colobrers · 16 h

Nits d’estiu*
Concerts als Jardins
Anna Roig
i l’ombre de ton chien
jardins palau tolrà · 21.30 h

Teatre
esfèric
Auditori · 21.30 h
organització: etc03ds

Festa de Can Font 
i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
can Font
organització: veïns de can Font

i ca n’Avellaneda

Nits d’estiu*
Concerts als Jardins 
pep Gimeno “Botifarra”
i La Rondalla
jardins palau tolrà · 21.30 h

Teatre
esfèric
Auditori · 21.30 h
organització: etc10ds

04dG
6a sortida
els paisatges d’enjoan
Aparcament de la plaça 
calissó · sortida 6 h
organització: cec

Teatre
esfèric
Auditori · 18.30 h
organització: etc

11dG
Festa de Can Font 
i Ca n’Avellaneda
Activitats diverses
can Font
organització: veïns de can Font

i ca n’Avellaneda

Excursió
castellar - sentmenat - 
castellar
Local del cec · 7.30 h
organització: cec

Teatre
esfèric
Auditori · 18.30 h
organització: etc

05dL

07dc



El Piano Bar Calissó es va ubicar en el lloc on du-
rant molts anys es van mantenir els safareigs pú-
blics, inaugurats al mes de juny de 1897. Posteri-
orment, s’hi va ubicar el Jutjat de Pau, que hi va 
ser fins al 1989. L’actual instal·lació ludicocultural 
es va inaugurar la primavera de l’any 2005. Des de 
l’any 2009 funciona com a espai musical i cultural 
amb el nom de Calissó Espai Plural.

Foto: joRdi GARRós

Piano Bar Calissó, 2003
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Ajuntament 
Fax Ajuntament

policia Local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del Racó

cAp (Ambulatori)
servei de català

centre de serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’esquadra
jutjat de pau

osB 
Acc

punt d'informació
casal de joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Aquesta pel·lícula, dirigida per 
Nacho García Velilla i interpreta-
da per Carmen Machi, Javier Cá-
mera, hugo Silva, Julián López, In-
grid Rubio i Tristan Ulloa, entre 
d’altres, explica la història d’un 
noi, l’Eliseu, lleig, coix i solter. No 
ha trobat la dona de la seva vida. 
La Nati és lletja, li falta un pit i està 
separada. L’Eliseu pensa que el pit-
jor de la seva vida ha d’arribar. La 
Nati Pensa que el millor de la seva 
vida ha d’arribar. A la pel·lícula es 
veurà com acabarà la història.

Dijous que ve es presenta el CD 
M’agrada del grup Macedònia, a 
partir de les 18 hores. L’acte comp-
tarà amb els components del grup 
que parlaran sobre com van néixer 
i es van desenvolupar les cançons, 
el seu estil musical, etc. La cita serà 
a la Sala dels Finestrals de la Bibli-
oteca i és obert a tothom.

dijous 8 de juliol · 18 h

Biblioteca Municipal

organització: Ajuntament

Presentació
del CD
M’agrada
de Macedònia

dimarts 6 de juliol · 22 h

plaça de catalunya

organització: Ajuntament

Cinema
Que se mueran

los feos

FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

02
03
04
05
06
07
08
09
10
11

Ros
Yangüela
Yangüela
vilà
Germà
permanyer
Ros
casanovas
vilà
vilà
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· Vostè es diu Buenafuentes de 
la Mata. Amb aquests cognoms, 
ja estava una mica predestina-
da a dedicar-se a la llengua.
Com a mínim, el meu cognom és 
compost. Des de petita, em van dir 
que m’havia de dedicar a les lle-
tres i a l’institut de Castellar em 
van acabar d’orientar.

 · En quin estudi de la llengua 
està especialitzada?
En l’estudi de la llengua al llarg de 
la seva evolució (diacronia) i en 
els compostos i els neologismes. 
Ara s’ha començat a veure que no 
es pot fer una separació taxativa 
entre la diacronia i la sincronia, 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
sóc una persona molt pacient
Un defecte que no pot dominar?
els nervis
Qui voldria haver estat?
josé saramago
Quin animal seria?
un gos
La seva paraula preferida?
entotsolat
Quin plat li agrada més?
La fideuà
Músic preferit?
M’agraden les bandes sonores
Un color? 
el lila
Un llibre?
Assaig sobre la ceguesa, de saramago
Una pel·lícula?
Los amantes del círculo polar de 
julio Medem
Un comiat? 
Adéu

Tot i que va néixer a Santa Coloma de Gramanet viu 
a Castellar des dels 10 anys.  Sent passió per la llen-
gua i a la seva tauleta de nit en lloc de novel·les s’hi 
poden trobar diversos diccionaris. 

Cristina Buenafuentes

que és l’estudi de la llengua en un 
determinant moment o període de 
la història. Agafar aquestes dues 
perspectives ha fet adoptar un nou 
terme, la pancronia.

· Posi’m un exemple on con-
vergeixin aquestes dues pers-
pectives.  
Qualsevol fet de llengua té una 
evolució històrica que explica per-
què tenim el resultat ara. En cas-
tellà tenim dues formes - cantara 
o cantase- per una evolució del sis-
tema verbal llatí a l’espanyol. Són 
formes substituible una per l’altra, 
sense cap problema.

· Ha de consultar molts textos 
antics per fer la seva feina?
Abans partíem dels textos antics 

tal qual. Gràcies a la informàtica, 
ara comptem amb els corpus que 
apleguen quantitat de textos.

· Quin nivell tenen els univer-
sitaris?
Crec que ha baixat molt el nivell 
dels estudiants que ens arriben. 
Si em comparo amb ells, conside-
ro que estàvem molt millor prepa-
rats. Per exemple, la setmana pas-
sada vaig formar part d’un tribu-
nal de la selectivitat. L’examen no 
té res a veure amb el que vaig fer 
quan vaig entrar a la universitat. 

· S’ha abaixat el llistó?
El docent a la universitat no ha 
baixat el nivell. De vegades, per-
met certes coses que abans no 
les permetia. Però això no vol dir 

que baixi el llistó. Fem una mica la 
vista grossa amb certes coses que 
abans potser, com que els estudi-
ants ho portaven de sèrie, no les 
demanàvem. Tinc la sensació que 
els estudiants posen menys inte-
rès a les coses. Tot el que no entra 
pels ulls, malament. Mira que de 
vegades fem servir powerpoints o 
posem vídeos, però és com picar 
contra una paret.

· Què en pensa del llenguatge 
reduccionista dels SMS?
Si està als mòbils, ben fet està. 
Traslladar això fora d’aquest 
àmbit no em sembla correcte.  
S’ha de saber distingir. Moltes de 
les faltes que corregim vénen de 
les abreviatures derivades dels 
mòbils. També hi ha interferències 

del català al castellà. De fet, el 90% 
de les faltes provenen d’aquestes 
interferències.

· Col·labora amb la Real Acade-
mia Española?
Sí. He treballat en alguns convenis 
que s’han estabert amb la UAB. 
L’any que ve, faré una estada d’un 
mes a la RAE perquè s’està fent el 
Diccionario Histórico i hi treballa-
ré una mica.

· No se sent una mica com una 
rara avis?
Sí, molt. Amb els meus amics, ja 
no parlo de la meva feina perquè 
primer, la majoria és de ciències. 
Després, és un tema que no pot 
agradar a tothom i que, fins i tot, 
pot avorrir. 

El docent consenteix 
ara certes coses que 
abans no permetia

“

”

 Cristina Domene

Doctora en Filologia Espanyola i professora de la UAB
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